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КОМЕНТАР

Това само 
лична драма 
ли е и защо 
обществото 
е длъжно да 
реагира? 

Как син на 
прекрасна 
учителка и 

уважаван препода-
вател от Колежа 
по туризъм стига 
до това, се пита 
обществото.

Къде е обществе-
ната реакция и 
защо няма такава 
по примера на 
Дебора? Това само 
лична драма ли е и 
защо обществото 
не се вдига на 
протести срещу 
безконтролното 
разпространение на 
наркотици, защо-
то наркотици в 
момента можеш да 
си поръчаш по-лес-
но, отколкото 
такси. 

Не протестира-
ме и срещу липсата 
на превенция и 
закон за психично-
то здраве, защото 
в битката си с 
психично болните 
близки и роднини са 
оставени сами, 
няма помощ от 
държавата, нито 
от правозащитни 
организации. Няма 
ги НПО-тата, къде 
са онези, организа-
ции, които обичай-
но мразят домаш-
ното насилие и го 
заклеймяват. В 
тази битка лекари-
те са с вързани 
ръце. 

Обществото 
– то остава на 
ниво коментари 
само във Фейсбук, 
затваряме врати-
те си, защото 
това не е наш 
проблем и чукаме на 
дърво да не ни 
дойде до главата и 
да се спасяваме по 
познатия начин 
– поединично, и да 
цъкаме с език.

В една нормална 
западна страна, 
подобна случка, 
щеше да е катарзис, 
който да има 
цялостна промяна 
на работата с деца. 
От психолози, 
педагози, та дори 
образователна 
реформа, защото 
липсата на адек-
ватни специалисти 
е в основата на 
подобни зверства.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Фатално. Синът ѝ Георги я намушка след скандал за болезнената тема –
наркотици, които употребявал той

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Брутално убийство на 
обичана учителка потре-
се Бургас през седмицата. 
От МВР и Прокуратура 
го квалифицираха като 
невиждано, нечувано, 
жестоко, защото става 
въпрос за намушкана, бук-
вално заклана, 64-годиш-
ната Рада Гешева, старши 
учител по български език 
и литература в ГПЧЕ 

„Васил Левски“, и то от 
собствения ѝ син – Георги 
Генджов.

Трагедията 

Тя се разиграва на улица 
„Шейново“ 42 в квартира-
та на 24 годишния Георги, 
който симулирал, че не му 
е добре, за да примами май-
ка си да дойде в нощта на 
21 януари. Тогава хванал 
нож и започнал да я мушка 
хладнокръвно, единият се 

счупил, но той продължил 
с друг в яростта си. След 
това най-непритеснител-
но се обадил на приятел, а 
после и на полицията за 
случилото се.

Тялото на жената, ця-
лото в кръв, е открито в 
квартирата на Георги на 
ул. „Шейново“ 42 към 4 ч. 
през нощта в неделя. По 
трупа буквално нямало 
здраво място, а след ау-
топсията патоанатоми-
те преброяват 45 пробод-
ни рани – 20 в областта на 
гърба, останалите по гла-
вата, гърдите, корема, 
краката.

Многобройните кръво-
изливи в корема на жерт-
вата показвали, че

тя била жива, докато 
синът ѝ нанасял удар 

след удар и я умъртвявал

В гърба обаче ударите 
били по-методични – както 
по-късно самият той уточ-
нява, искал „да унищожи 
бъбрека“, разкриха разслед-
ващи.

Бързо става ясно, че 
момчето има психично 
заболяване, към това се 
добавя и употреба на нар-
котици. Майка му го от-
гледала сама, а в момента 
Георги бил студент.

Във фаталната нощ 
между двамата отново 
избухнал скандал по болната 
за семейството тема – нар-
котиците, които Георги 
употребявал, и за това, че 
трябва да се лекува.

Става дума за

дълга и системна 
употреба на наркотици,

уточняват от прокура-
турата.

Дали дрогата е отклю-
чила психиатрично забо-
ляване, или още като дете 
Георги е страдал от тако-
ва, засега не е ясно. Според 
близки до фамилията той 
бил с диагноза параноидна 
шизофрения. Лекуван е 
общо 7 пъти в Центъра за 
психично здраве, а само 
миналата година е приеман 
3 пъти – през януари, фев-
руари и май, каза старши 
комисар Емил Павлов.

Той разкри, че Рада Ге-
шева била много притес-
нена за сина си и на няколко 
пъти тя и бащата на Ге-
орги, който е преподавател 
в Колежа по туризъм, са 
подавали сигнали в полици-
ята, след които младежът 
е бил настаняван в Центъ-
ра за психично здраве.

Сигнали за агресия обаче 
не са постъпвали. Дали из-
вършителят на зверското 
убийство е бил вменяем по 
време на деянието, ще се 

уточни чрез психиатрична 
експертиза, която ще бъде 
назначена от наблюдаващия 
прокурор. Тя ще се опита 
да установи и дали систем-
ната употреба на дрога е 
отключила разстройство.

Бивши ученици на 
убитата Рада Гешева 
скърбят, посветиха ѝ 

стихотворение 

Педагогическата общност 
още е в шок, нейни ученици 
от поколения випуски из-
писаха прекрасни думи за 
нея. Приятели, обществе-
ници също не могат да 
повярват на случилото се.

„В такъв момент моите 
думи са кът... а тя знаеше, 
че винаги намирам начин 
да изразя мислите и чув-
ствата си на хартия. 
Нейната душа познаваше 
моята много добре. И искам 
много неща да кажа. Уви, 
днес не мога. Днес ще зам-

„Не съм съгласна с това, 
че тези прекрасни родите-
ли са „създали чудовище“. 
Момчето е имало сериозен 
психически проблем и ако 
не си е приемало наистина 
лекарствата, ето как се 
стига до фатален край. 
Никой „нормален“ няма как 
да разбере ситуацията, 
най-малко да влезе в обув-
ките на момчето. В Бълга-
рия ние нямаме тази кул-
тура и  заклеймяваме 
психично болните като 
„луди“, а адекватна помощ 
липсва. Жалко за жената. 
Жалко и за едно младо мом-
че, на което това ще му 
тежи цял живот.“

„За мен е огромен шок! 
С Рада и още няколко мо-
мичета родихме децата си 
на 20.12.1999 г. Георги беше 
най-едрият и много се 

шегувахме с него. Аз съм го 
държала в ръцете си там, 
в родилното. После, някол-
ко години подред празну-
вахме заедно, ние – майките 
с децата си! После се поза-
губихме. Чувах някакви 
неща преди време и все си 
казвах, че Рада ще се оправи 
– та тя беше толкова ог-
нена, готина, свястна и 
умна! До вчера, когато 
разбрах за тази трагедия! 
Мамка му, защо беее! Вече 
два дни я мисля и не мога 
да го приема! Мъка е!“

„Рада Гешева е мой учи-
тел, вдъхновител, приятел 
и подкрепа от много годи-
ни. Освен това бяхме и 
съседи и често се засичахме. 
Научила ме е на много. 
Научила е много от нас на 
живота! 

Сега я оголиха. Нейната 

най-голяма болка и интим-
на трагедия е навсякъде. 
Синът ѝ не е чудовище. Той 
е болен! Болестта му я 
погуби. Тя се бореше за сина 
си, за неговото оздравяване. 
Всеки, който я познава, знае, 
че тя не се отказва, че се 
бори докрай! Затова и ви-
наги ме стискаше здраво за 
ръката, поглеждаше ме с 
онзи, нейния поглед и ми 
казваше: „Ще държиш! Чуваш 
ли ме! Ще държиш и няма да 
бързаш! Ти само дръж!“ 
После ми намигаше, от-
местваше кичур, усмихваше 
се и се отдалечаваше. Оби-
чам я, винаги съм я обичала 
и я исках все по-близо до 
мен. Планирах да ѝ предло-
жа скоро да направим заед-
но една инициатива, исках 
да я изненадам.

За проблемите със сина 
ѝ знаех бегло, преди много 
години ми беше споделила 
малко.

Тя беше цялата живот, 

енергия и любов. Учеше ни, 
че от любов умират геро-
ите в произведенията и 
тя самата от любов умря! 
Сънувам я, пред мен е об-
разът ѝ постоянно, думи-
те ѝ. В главата ми е кака-
фония от стихове, от 
думи, от емоции. Вървя по 
улиците и тя е с мен, пред 
мен, изцяло вътре в мен. 
Страдам за болката, която 
е изпитала, за ужаса и жес-
токостта на убийството, 
но това са действия на 
много болен човек!

Обществото ни сега го 
ненавижда, но системата 
ни направи това убийство. 
И съм сигурна, че тя, която 
винаги усещаше всяка ви-
брация, е знаела, че може да 
се случи и се жертва за него.

Рада е пример, въпреки 
майчината слабост и отказ 
да приеме диагнозата на 
детето си.

Тя се жертва, защото 
както сама казва: „времето 

ражда героите“.
Ако родители и деца 

получават своевременна 
психологична подкрепа, ако 
специалисти работят с 
децата и родителите от 
ранна детска възраст, ако 
се постави акцент на кре-
щящата нужда от норма-
тивна уредба в детската 
психиатрия, ако общество-
то ни е по-толерантно към 
болните и техните близки 
и много по-нетолерантно 
към употребата на нарко-
тични вещества, такива 
трагедии ще се случват 
много, много рядко.

Живеем във време на 
масови психози при децата, 
но заравяме глави в пясъка 
като щрауси.

Рада, както своите лю-
бими герои, жертва себе си, 
заради вярата в живота и 
в любовта. Не я голете, 
моля! Възхвалете я!

Ако ни чува или гледа, не 
би понесла тази болка!“

ОТ МРЕЖ@ТА

Рада Гешева и синът ѝ през 2018 година на абитуриентския му бал

„Тази усмивка ще запомня“, написа нейна ученичка 
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лъкна и ще си спомням за 
нея както винаги – с най-
голямата усмивка на сър-
чицето си. Ще се срещнем 
отново „с водка и сельодка. 
А и един сок“, както оби-
чаше да казва тя и каквато 
беше тази наша последна 
среща – любимата на всич-
ки ни и много поколения – 
Рада Гешева. Почивай в мир! 
Завинаги и с много любов, 
Твоя Минка!“, пише една 
от ученичките ѝ.

„Изгубих Рачето... при-
ятелката ми откакто се 
помня. Красива, умна и 
добра! Почивай в мир, мила!“, 
написа нейна приятелка и 
също учител.

„Беше прекрасен учител, 
обичащ професията си и 
учениците си! Ужасен край 
на тази светла душа! Свет-
ла ѝ памет!“, написа друга 
нейна приятелка – бивша-
та директорка на Гимна-
зията за романски езици 
– Радостина Георгиева. 

„Мир на душата на Рада 
Гешева!

Трудно се преглъща та-
къв жесток край!

Почивай в мир... ако 
въобще е възможно...“, са 
думи на друга нейна уче-
ничка, шокирана от случи-
лото се.

Погребението ѝ ще е в 
петък от 12 часа. 

ПГЧЕ „Васил Левски“ в 
град Бургас се раздели при 
трагични обстоятел-
ства с един от най-до-
брите си учители – Радка 
Гешева. Човек е смъртен 
и това всички го знаем, 
въпреки че е непоносим 
всеки сблъсък със смър-
тта. Проблемът, както 
казва Булгаков в „Май-
стора и Маргарита“ е, че 
понякога е внезапно 
смъртен. Никой не знае 
колко дълго ще се навива 
нишката на живота му и 
кога ще се скъса. Това е 
тайна. За учителя Радка 
Гешева нямаше тайни в 
литературата и в 
общуването с децата. 
Нейният професионален 

път е изцяло свързан с 
историята на гимназия-
та. 

Трудно е да се опише с 
една дума или изречение. 
Тя беше „будител, 
магнит, магия, незабра-
вима, изключителна, тя 
бе доброто, тя бе любов 
и още много...“

Скърбим дълбоко за 
загубата! И ще се опит-
ваме да се справим със 
скръбта си така, че да 
запазим високото ниво, 
завещано ни от Човека 
Радка Гешева – длъжни 
сме да го направим.

Светъл път към света 
на ангелите!

От колектива на ПГЧЕ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Убиецът на обичаната 
от цял Бургас учителка 
Рада Гешева – синът ѝ Ге-
орги Генджов остава за 
постоянно в ареста. За 
това се разбраха, както 
прокурорът Ангел Георги-
ев, така и служебният му 
защитник Ваня Радиева. 
Журналисти не бяха допус-
нати в залата от съдия 
Захарин Захариев.

Мярката обаче бе ре-
кордно бърза и само мину-
ти след като влезе в зала, 
Георги бе конвоиран с ве-
риги към ареста в Бургаския 
затвор. 

„Няма как друга мярка 
да му бъде наложена, тъй 
като е опасен за себе си. 
Още в разговора с него 

имаше мисли за самоубий-
ство. Затова сега остава 
в ареста“, обясни пред съ-
дебни репортери адвокат 
Радиева.

Тя добави, че тепърва 

ще се прави експертиза, 
която да изясни психично-
то му състояние. Преди да 
влезе в зала, Георги напсува 
задочно психиатъра д-р 
Веско Палазов. Оказа се, че 

същият го е лекувал при 
престоите му в Центъра 
за психично здраве.

„Той смята, че д-р Веско 
Палазов и майка му му да-
вали лекарства, които са 

му пречили по някакъв начин 
и затова ги счита за винов-
ни. Този натрупан гняв към 
майка му от 4 години се е 
излял“, каза още служебни-
ят защитник.

Прокурор Ангел Георги-
ев обяви поведението му в 
зала като адекватно.

„Осъзнава всичко, което 
е извършил. Каза си го. Въпрос 
на експертиза е какво е 
актуалното му психично 
състояние към момента и 
към момента на извършва-
не на деянието. Чакаме 
резултатите. Може и да 
има в лека форма шизофре-
ния“, каза държавният 
обвинител. 

Окръжният прокурор 
съобщи, че има събрани 
доказателства, че непо-
средствено преди извърш-
ването на убийството е 
употребявал наркотици, 
като поясни, че става въпрос 
за марихуана. Георги е арес-
туван през 2017-а за при-
тежание на наркотици. 

Георги се напушил с марихуана преди да извърши немислимото 

Георги Генджов остава в ареста, заплашвал да се самоубие
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

„
Осъзнава 
всичко, 
което е 
извършил.
Каза си го.

Прокурор  
Ангел Георгиев

„
Няма как друга 
мярка да му 
бъде наложена, 
тъй като е 
опасен за себе си

Адвокат 
Ваня Радиева

учителка потресе Бургас 

Колегите : „Тя беше будител,  
магнит, магия...“

Вдъхновител за поколения ученици бе Гешева
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Земеделието в България 
Засега. Протестът се отлага поне със седмица

ДОНА МИТЕВА

На протест няма да 
излязат трактори и жи-
вотни. Поне засега. На 
хората от бранша им е 
ясно, че земеделието в 
България „диша на батерии“ 
и ако не му се помогне, все 
по-малко ще останат 
хората, които имат же-
лание да произвеждат. 

„Обединени сме от 
всички сектори в българ-
ското земеделие“, катего-
ричен е Илия Проданов, 
председател на Национал-
ната асоциация на зърноп-
роизводителите (НАЗ), 
откъдето тръгна отново 
недоволството и бе на-
правена декларация. Орга-
низациите в Българската 
аграрна камара, където 
членува и НАЗ, подкрепиха 
исканията на колегите си. 

След близо тричасовата 
среща с министър-пред-
седателя и министъра на 
земеделието и други пред-
ставители на управление-
то на държавата, се 
стигна до задържане на 
недоволството в сектора 
да не ескалира в протест-
ни действия. Но тракто-
рите са пълни с гориво и 
собствениците им поглеж-
дат към жълтите павета, 
мърморейки под мустак. 
В липсата на финансовия 
министър Асен Василев, 
който бе представляван 
от свои заместници, някои 
по-мнителни фермери 
заподозряха негативен 
сигнал, че исканията им 
няма да бъдат покрити 
докрай. 

„Първата група пробле-
ми са свързани с необходи-
мата ликвидност, за да се 
продължи работата, 
втората група проблеми 
засягат нуждата да се 
подкрепи МЗХ по отно-
шение на промените в 
законите, третата група 
проблеми са свързани със 
задачите за отстояване 
на българската позиция в 
ЕС“, очерта проблемите 
министър-председателят 
Денков след срещата.

 „Очаквам към края на 
седмицата да има 

яснота за ставките 

сектор по сектор. За нас 
беше важно да се разбере, 
че говорим за нещо изклю-
чително важно и нужно 
за оцеляването на всички 
сектори, които участват 
в Българската аграрна 
камара. Намерихме меха-
низма за работа през 
следващите няколко дни. 
Действията изискват 
спешност. Надявам се 
следващата седмица да 
излезем с разписано черно 
на бяло какво ще се случва“, 
каза Илия Проданов.

Подчертано тежката 
ситуация, в която се на-
мира сектор „Зърнопро-
изводство“, а и не само 
той, и необходимостта 
от вземането на навре-
менни мерки за оцеляване 
на родното земеделие е в 
основата на поредното 
нагнетяване на обстанов-
ката.

 
„Секторът  

от няколко години  
се намира в колапс

заради неблагоприятни 
икономически и клима-
тични събития, като 
всяка следваща година 
кризата става все по-ос-
тра. Основни критични 
обстоятелства за жизне-
ността на сектора са: на 
първо място, последици-
те от войната в Украйна, 
които неминуемо оказват 
сътресения на пазара на 
българската продукция; 
големият скок в себестой-
ността на зърнените и 
маслодайни култури, 
дължащ се на постоянно 
повишаващите се произ-
водствени разходи, висо-
ките рентни плащания, 
както и на многобройни-
те екологични европейски 
изисквания, които земе-
делските производители 
са задължени да изпълняват; 
огромният натиск от 
налаганите изисквания 

спрямо селското стопан-
ство по линия на Зелена-
та сделка, която следва 
да се изпълнява от всички 
европейски фермери и 
води до все по-влошаваща 
се конкурентоспособност 
на европейското произ-
водство спрямо произ-
водството на трети 
страни; както и продаж-
ните цени на местните 
и международните пазари 
през последните години, 
които не покриват висо-
ката себестойност на 
продукцията“, обобщават 
в своята декларация зър-
нопроизводителите.

„Има резон в действи-
ята. Да кажа, че на 100% 
нямам доверие в случва-
щото се – ще излъжа. 
Надявам се, че хората, 
които са на високо дър-
жавно ниво, все пак ще се 
опитат да направят нещо 
за нас. Надявам се, обаче 
ми е много трудно да го 
повярвам. 

Държавниците сами 
направиха така,  
че хората да им  
нямат доверие

Ако тръгнем да питаме 
и колегите от бранша, 

убеден съм, че отговорите 
им ще бъдат още по-нега-
тивни от този, който 
давам аз. Оставаме в 
стачна готовност. При 
всички случаи ще дадем 
шанс. Да се разбере, че сме 
хора разумни“, казва Алек-
сандър Сотиров, предсе-
дател на бургаския клон 
на НАЗ.

Той коментира и една 
друга тема – за това, че 
принципно българите са 
настроени против зър-
нопроизводителите и един 
нов протест не би обърнал 
палачинката. Сотиров 
цитира своя колежка – 
Радостина Жекова, която 
в социалните мрежи бе 
написала за отношението 
към производителите: 
„НАЗ и БАК обявиха стач-
на готовност и входираха 
искания към МЗХГ и МС. 
Искания, които дават 
шанс на сектор „Селско 
стопанство“ да оцелее.

Следя форумите – впе-
чатляваща омраза и абсо-
лютно неразбиране нито 
на това, което ще се 
случи, ако си траем, нито 
каква е реалността в сек-
тора.

Българския потребител 
вероятно нито го инте-
ресува, нито знае, че уни-

щожението на собстве-
ното му производство ще 
го направи колониален 
консуматор.

Част от колегите в 
сектора нито знаят как-
ви нормативни уредби 
има, нито са наясно от 
последствията на либера-
лизацията на пазара, коя-
то ни чака.

И в двата случая обаче 
е по-важно да охрачиш 
всеки опит на група и то 
немалка, хора, които си 
изкарват насъщния и се 
грижат за много около 
себе си.

Най-важното е да спо-
делиш малките мисли в 
главата си, в които мразиш 
всеки опит да бъде нару-
шено безметежното ти 
съществуване…“ и допъл-
ни: „Това е отчайващо. 
Вижте в Германия – изля-
зоха фермерите и всички 
ги подкрепиха в проте-
стите. При нас е обратно-
то – ние сме сами. Не съм 
фен на конспиративните 
теории, но започвам да 
мисля, че целенасочено се 
работи срещу сектора. 
Много е грозно когато се 
чува: „Махни ги тези суб-
сидари – не се наядоха на 
пари. 

Може и да има такива, 

които разчитат на суб-
сидиите, за да си купуват 
джипове, но ние нямаме 
нищо общо с тях. Голяма 
част от нас чакат субси-
диите, за да си покрият 
кредитите, да си платят 
други задължения. Сега 
купуваме торове, препа-
рати, които са на високи 
цени. Лоша година, каква-
то беше последната земе-
делска, редица други слож-
ни обстоятелства и 
хората задлъжняват“, 
сподели още младият 
фермер. 

През септември, когато 
фермерите бяха излезли с 
тежката техника и на-
стояваха да се обърне 
внимание на исканията им 
за сектора, без да имат 
каквито и да било финан-
сови претенции – отново 
бяха до голяма степен 
коментирани негативно 
от обществото.

Председателят на НАЗ 
подчерта с цел да не се 
настройват фермерите 
от различните браншове, 
че 

искайки ясна подкрепа 
от държавата, те не 

желаят това да се 
случва за сметка на 

другите сектори.

Момент от брифинга след приключване на срещата с министър-председателя Денков
ФОТО: МИНИСТЕРСКИ СЪВЕТ

„
За нас беше 
важно да се 
разбере, че гово-
рим за нещо 
изключително 
важно и нужно 
за оцеляването 
на всички 
сектори, които 
участват в 
Българската 
аграрна камара

Илия Проданов, 
председател на НАЗ

С водосвет в близост до карнобатското село Кликач ритуално 
миналото лято бе даден старт на жътвената кампания. До-
макин бе Николай Киров, председател на бургаския клон на НАЗ

ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Илия Прода-
нов, председа-
тел на НАЗ, и 
Лидия Станко-
ва, директор 
на областна 
дирекция 
„Земеделие“ в 
началото на 
жътвената 
кампания през 
2023
ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Александър 
Сотиров (на 
преден план) 
е от потом-

ствените 
зърнопроиз-

водители, 
който иска да 
развива поми-

нъка си
ФОТО: ДОНА МИТЕВА



Още повече, че нито 
един зърнопроизводител 
досега не е взел и лев по 
украинската помощ, въ-
преки че от започването 
на войната в Украйна на 
24 февруари 2021 г. досега 
този сектор пострада 
най-сериозно.

Преди срещата с минис-
тър-председателя Денков 
и хора от екипа му в 5-ча-
сов диалог между Българска 
аграрна камара и Минис-
терството на земедели-
ето и храните беше обсъ-
дена декларацията на 
зърнопроизводителите, 
изпратена до МЗХ, беше 
уведомен министърът на 
земеделието за сериознос-
тта на напрежението сред 
фермерите.

Първа точка от общо 
петте на декларацията 
гласи: „Включване на ос-
новните пет култури в 
сектор „Зърнопроизвод-
ство“ (пшеница, ечемик, 
царевица, слънчоглед, ра-
пица) в държавната помощ 
„Помощ в подкрепа на 
ликвидността на земедел-
ски стопани за преодоля-
ване на негативното 
икономическо въздействие 
на руската агресия срещу 
Украйна“ за 2024 г., без 
това да повлияе върху 
подпомагането за другите 
сектори“.

„За нас е важно да изчис-
тим тази точка. Досега 
не сме получавали подпо-
магане.

Искаме 20 лева на 
декар. Точно толкова, 

колкото миналата 
седмица си договориха 

колегите в Румъния

Те вече са подписали и 
споразумение. Ние искаме 
абсолютно същото под-
помагане“, коментира 
Проданов.

Настоява се още за по-
зиция на държавата за 
Регламента за либерализи-
рана търговия с Украйна, 
(т. нар. Регламент за ав-
тономни търговски мер-
ки (АТМ), където да има 
ясни защитни мерки, 
тарифи, квоти и т.н. 
Това е залегнало в друга 
точка от Декларацията. 

„Този внос не унищо-
жава само българското 
фермерство, а на цяла 
Европа. Искаме позиция 
на държавата за дерогация 
на задължителните стан-
дарти. Настояваме за 
реални действия в посока 
изравняване на субсиди-
рането с държавите от 
ЕС и не на последно място 
пакет от законодателни 
мерки, който от много 
време предлагаме на зако-
нотворците“, нахвърли и 
част от другите точки 
на декларацията бургаски-
ят зърнопроизводител 
Проданов.

Ето и конкретните 
законодателни 

инициативи, за които 
настояват от бранша 

Те са свързани с подо-
бряване на възможности-
те за извършване на земе-
делска дейност. Настоява 
се за: промени в чл. 37в от 
Закон за собствеността 
и ползването на земеделски 
земи (ЗСПЗЗ), касаещи 
улесняване процеса на 
доброволно споразумява-
не за комасирано ползване 
на земеделските земи; 
Промени в Закона за арен-
дата, целящи регламенти-
ране на сключването на 
дългосрочни договори при 
наемане/арендоване на 
земеделска земя; Приемане 
на държавен механизъм за 
регулация на рентните 
плащания в страната, 
основан на добив и про-
дажни цени; Създаване и 
приемане на Закон за бран-
шовите организации в 
земеделието, Закон за аг-
рарната камара и Закон за 
селскостопанските коопе-
ративи; Определяне на 
напояването като стра-
тегически национален 
приоритет – мерки и 
действия за подобряване 
на поливното земеделие в 
страната: държавна под-
крепа за цената на водата; 
облекчаване на норматив-
ните режими за инвести-
ционни проекти, свързани 
с водоспестяващи техно-
логии.

За законодателни про-
мени се настоява отдавна 
и те да се случат в прием-
лив срок.

„Имаме подкрепа за 
исканията в декларацията 
от абсолютно всички 
сектори, които членуват 
в Аграрната камара – то-
ва са производителите на 
плодове, зеленчуци, овце-
въди, козевъди, говедовъди, 
биволовъди, и т.н. да не 
пропусна някой колега“, 
даде да се разбере Проданов. 
Той бе категоричен, че 
много държави от ЕС са 
против либерализирането 
на украинското производ-
ство. „Убеден съм, че 
битката на ниво Европа 
тепърва предстои. 

Видно важни дни пред-
стоят за родното земе-
делие като цяло. А пробле-
мите в сектора не са от 
вчера и голяма част от 
тях са замитани под ки-
лима с години. Пример за 
това дава Александър 
Сотиров: „Поради грешки 
в системите едно 20-23% 
от колегите ми от бурга-
ския клон на НАЗ не са си 
получили субсидиите. Не 
е ясно кога и дали изобщо 
ще ги вземат. Постоянно 
питаме, но отговори няма. 
Не знаем тези хора как да 
ги успокоим“, дава пример 
той.

В Бургаско все още не се 
чува за фалити, 

но все по-често се говори 
за нагласи на фермери да 
преустановяват дейност-
та си. „Чувам в страната, 
че колеги вече са започнали 
да продават стопанства-
та и да се отказват от 
дейността си“, казва Со-
тиров и не скрива, че се 
разчита и на субсидиите, 
защото през последната 
година добивите са ниски, 
изкупните цени също.

„Има и колеги, които не 
могат да си вземат и суб-
сидията. Пред няколко дни 
бях при един наш член, 
който има проблем със 
системата. Подава си 
всичко както трябва, в 
това лично се уверих. 
Обаче му се губят 20 – 30 
декара земя. Никъде няма 
информация защо тази 
земя се губи. Но поради 
нейната загуба не му се 
признава субсидията. Той 
пише писмо. Пращат му 
проверка, която устано-
вява, че всичко е точно, 
въпреки това той не по-
лучава субсидия. А обяс-
нението е, че въпросните 
декари земя ги няма в 
системата. Обяснение 
защо те не фигурират 
никой не дава. Той само 
получава едни писма, че 
системата не носи отго-
ворност“, дава само един 
пример за парадоксите в 
бранша Сотиров.

„През последните месе-
ци в обществото изплува 
на повърхността напре-
жение в сектор „Земеделие“, 
признава Георги Събев, 
съветник по земеделие, 
рибарство и международ-
на търговия в ЕП, бивш 
зам.-министър на земеде-
лието на България и про-
дължава: „Това е напълно 
закономерно, защото има 
проблеми в сектора, тру-
пани и нерешавани с годи-
ни, включително законо-
дателни такива, за които 
липсата на действащ 
парламент доста дълго 
време само попречи.

Европейското законо-
дателството се развива, 

но редица въпроси у нас 
свързани например с обе-
динение на фермери, полз-
ване на земи, пасища, 
трудово законодателство, 
търговия и др. не са про-
меняни по същество от 
дълго време.

Исканията и очаквани-
ята от бранша са резон-
ни. Всеки аспект трябва 
да бъде обективно анали-
зиран, но е факт, че по-
зицията на българските 
производители може да 
бъде по-силна и затова 
трябват законодателни 
изменения. 

Изключително остра е 
необходимостта от 
закон за национално 

представителни 
браншови секторни 

организации 

Необходими са такива, 
които ясно и точно да 
получават както повече 
правомощия, така и анга-
жименти към членовете 
и секторите си. Засилва-
нето на такова междинно 
звено между държавата и 
индивидуалния фермер ще 
помогне и на двете – как-
то в диалога, така и в 
намирането на решения. 

Друго искане е това за 
Закон за кооперирането. 
Всяка изминала криза се 
отразява все по-силно, 
особено на малките и 
средни производители. 
Такъв закон следва да за-
сили обединението в сек-
тора, а оттам и най-вече 

по-силна позиция на родния 
производител на пазара. 

Закон за земеделска ка-
мара – в редица страни на 
ЕС има такива национални 
камари, които говорят 
от името на сектора на 
национално и на междуна-
родно ниво. 

С изменение на Закона 
за собствеността и полз-
ването на земеделски земи 
ще се решат нелогичните 
и лоши практики като 
например при разпределе-
ние на пасища на местни 
животновъди, приори-
тетно предоставяне за 
дълготрайно ползване на 
земи от поземления фонд 
за сектори като овощар-
ство, зеленчукопроизвод-
ство и т.н.“, коментира 
Събев.

Той припомни също, че 
преди няколко години в 
сила влезе европейска ди-
ректива за нелоялни тър-
говски практики към земе-
делските производители. 
Тя дава възможност на 
държавите членки да пред-
приемат и по-амбициозни 
стъпки за защита на фер-
мерите от натиск на па-
зара. 

„Все пак един добър закон 
за засилване позицията на 
българските земеделски 
производители във вери-
гата на доставки на храни 
при реализация на българ-
ското производство в 
страната, както и при 
международната търговия 
с българска земеделска 
продукция също има по-

тенциала да повлияе по-
ложително върху пазара. 

И ковид кризата, и вой-
ната в Украйна показаха 
редица слабости на зако-
нодателството в сектор 
„Земеделие“, включително 
и у нас. Необходимо е въз-
можно най-скоро законо-
дателните намерения да 
станат факт, за да бъдат 
най-накрая българските 
производители на равни 
начала със своите конку-
ренти на пазара“, заключи 
Събев.

По неофициални данни 
средната възраст на земе-
делеца у нас е около 50 – 60 
години, а 80% от младите, 
които влизат в сектора, 
са потомствени земедел-
ци. Професионалните 
гимназии, които обучават 
младежи за селското сто-
панство, все по-трудно 
си намират желаещи да 
запълнят паралелките. 
Всичко това по недвусмис-
лен начин показва, че оно-
ва, с което десетилетия 
и столетие сме се гордели 
– родното производство 
ще става все по-оскъдно.

Дали тези една-две сед-
мици ще са само затишие 
пред буря предстои да 
видим. Но това, че има 
проблеми в сектор земе-
делие не само у нас, в целия 
Европейски съюз го по-
твърждава и евродепута-
тът Атидже Алиева – Ве-
ли.
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„диша на батерии“

Зърнопроиз-
водителите в 

региона, както 
и останалите 

им колеги от 
цялата страна 

имат опит 
в изкарване-

то на тежка 
техника по 

улиците и ма-
гистралите

ФОТО: ЧФ АРХИВ

„
Има проблеми  
в сектора, 
трупани и 
нерешавани с 
години, включи-
телно законо-
дателни

Георги Събев, съвет-
ник по земеделие, 
рибарство и между-
народна търговия 
в ЕП



Обновяват поредна стара сграда  
на главната улица „Александровска“
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Архитектурният облик 
на Бургас ще продължи да 
се подобрява и през новата 
2024 г. С административ-
ното съдействие на Об-
щината и чрез осигурено-
то с  нейна подкрепа 
финансиране от страна на 
Министерство на култу-
рата, започва ремонт и 
фасадна реставрация на 
старата частна сграда с 
адрес ул. „Александровска“ 
№79.

Кметът Димитър Ни-
колов и главният архитект 
Тихомир Райчев благодарят 
на собствениците за ак-
тивността и желанието 
да разкрасят и обезопасят 

своя дом.
„Продължете да търси-

те нашата подкрепа, за да 
се стартират подготовка 
на документи и впослед-
ствие обновителни дей-
ности и на други стари 
сгради. Не сме върнали 
никого с искане за такъв 
тип съдействие! Разчитай-
те на пълна администра-
тивна подкрепа от Общи-
ната!“, припомни кметът 
Димитър Николов.

По негово разпореждане 
през 2022 г. стартира серия 
от процедури за спасяване 
на старите къщи в ЦГЧ. 
Повечето от тях са част-
на собственост и се нами-
рат под контрола на На-
ционалния институт за 

недвижимо културно на-
следство. Някои са в кри-
тично състояние заради 
бездействие на собствени-
ците им. Комисия от Об-
щина Бургас направи пред- 
писания. Собствениците 
бяха подпомогнати адми-
нистративно. Много от 
тях реагираха с изготвяне 
и съгласуване на проекти. 
До финал през последните 
2 години бяха доведени 
няколко знакови ремонта 
и всички минувачи се радват 
на резултата.

От общо 223 сгради 
културни ценности в гра-
да, вече 160 са в добро 
техническо състояние. Те 
са реставрирани и имат 
добър общ вид. По остана-

лите има какво още да 
бъде направено.

Междувременно Общи-
на Бургас още веднъж при-
зовава държавата чрез 
областния управител да 
предприеме мерки за реша-
ване на проблемите със 
сградния фонд на ул. „Бу-
лаир“ №5. 

Собствеността там е 
държавна. Сградите в имо-
та са в лошо общо състоя-
ние, опасни за обитаване и 
негодни за експлоатация. 
Те създават опасност и 
предпоставки за бъдещи 
инциденти. Още от 2019 
г. Община Бургас е преду-
предила и води комуникация 
с Областна управа по този 
казус.

Нов облик. Започна серия от процедури за спасяване на старите сгради 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На проведено заседание по 
време на форум на Национално 
сдружение на общините, кме-
тът на община Царево беше 
избран за член на Регионалния 
съвет за развитие към МРРБ.

За първи път община Царе-
во ще бъде представена като 
титуляр в този важен съвет.

„Номинацията и изборът 
ми за член на Регионалния съвет 
са признание за общините от 
нашия край – Царево, Примор-
ско, Малко Търново, Созопол. 
Ще отстоявам интересите на 
хората от областта, от Юж-
ното Черноморие и Черномор-
ска Странджа. Предложих за 
заместващ и равен по право-
мощия член Илиян Янчев, кмет 
на Малко Търново – кмет с 

безспорен опит, а за друг член 
на съвета – колегата Иван 
Гайков от Приморско.”

„Дадох си отвод като но-
миниран за член на Управител-
ния съвет на Националното 
сдружение на общините, защо-
то не съм член на ПП ГЕРБ и 
нямам такива планове, а в ка-
тегорията независим, подкре-
пям г-н Георги Димитров – кмет 
на община Карнобат, човек от 
когото съм се учил в национал-
ната политика, кмет, който 
пръв протегна ръка на Царево 
при бедствието от миналата 
есен. Кандидата пък от ПП 
ГЕРБ Димитър Николов, кмет 
на най-голямата община тук, 
натоварваме с отговорността 
да защитава общините от 
област Бургас“, заяви Киров 
пред журналисти.

Сградата е със смесена собственост – държавна и общинска, 
засега Областна управа не е предприела мерки за спасяването ѝ

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Кметът на Царево Марин Киров бе избран за член 
на Регионалния съвет за развитие към МРРБ
„
Изборът ми е 
признание за 
общините от 
нашия край 
– Царево, 
Приморско, 
Малко Търново, 
Созопол

Марин Киров, 
кмет на община 
Царево

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

400 000 лева са постъпи-
ли по дарителска сметка на 
община Царево, разкрита 
след бедствието в началото 
на септември. Това стана 
ясно в отговор на въпрос 
на съветника Георги Русинов 
към кмета Марин Киров по 
време на последната сесия 
на Общинския съвет. 

„Средствата в сметката 
са приблизително 400  000 
лв., многократно сме зая-
вявали, че тези средства 
ще бъдат използвани за 
обезщетение на пострада-
лите хора и средния и дребен 
местен бизнес, които са 
засегнати.“

Кметът сподели, че по-
стъпилите заявления са над 
50, а комисията ги разглеж-

да, обхожда и преглежда 
описаното в заявления 
пострадало имущество.

„Ще са необходими още 
около две седмици на коми-

сията, за да представи 
окончателно докладна, с 
която да се разпределят 
средствата“, каза още 
Киров.

400 000 лева са постъпили в дарителските 
сметки на Царево след бедствието

Бедствието в Царево през септември отне човешки животи, 
разруши инфраструктура    ФОТО: АРХИВ „ЧФ“

На основание чл. 90, ал.2 и чл. 
91 от Кодекса на труда, във връзка 
с чл.5, ал.2 от Закона за устройство 
на територията (ЗУТ) и чл.7, ал.12 
и §1 от Преходните и заключителни 
разпоредби на Наредбата за прилагане 
на Класификатора на длъжностите 
в администрацията и Заповед № 
290/25.01.2024г.

ОБЯВЯВАМ
конкурс за заемане по трудово 
правоотношение на длъжността 
“главен архитект” в Общинска 

администрация – община Средец

І. Изисквания към кандидатите, 
предвидени в нормативни актове 
за заемане на длъжността:

1. Основни изисквания:
1.1. Минимална образователна 

степен – магистър;
1.2. Професионална квалификация 

„Архитект“;
1.3. Минимален професионален 

опит – 3 години.
1.4. Специфични изисквания 

установени с нормативен акт: 
придобита пълна проектантска 
правоспособност или необходимия 
стаж за придобиването й – чл. 5, 
ал. 2 от Закона за устройство на 
територията:

- две години като служител по 
трудов договор с проектант с пълна 
проектантска правоспособност, или

- четири години като проектант на 
свободна практика или като служител 
по служебно правоотношение или по 
трудово правоотношение на основен 
трудов договор на длъжност, за която 
се изисква съответното образование.

1.5. да не са налице обстоятелствата 
по чл. 107а, ал. 1 Кодекса на труда.

2. Допълнителни изисквания: 
2.1. Компетентност свързана с 

познаване и ползване на нормативни 
актове в областта на устройството 
на територията, инвестиционното 
проектиране и строителството; 2.2. 
Комуникационна компетентност; 

2.3. Компетентност за работа с 
потребители; 

2.4. Компютърна компетентност.
3. Предимства:
3.1. Професионален опит като главен 

архитект в общинска администрация 
или в район в градовете с районно 
деление;

3.2. Владеене/ползване на английски, 
руски, немски или френски език.

ІІ..Кратко описание на длъжността: 
1. Длъжността „Главен архитект“ е 

свързана с осъществяване на функции 
по ръководство, координиране и 
контролиране на дейностите по 
устройствено планиране, проектиране 
и строителство на територията на 
общината, издаване на административни 
актове съобразно правомощията му, 
посочени в Закона за устройство 
на територията и свързаните с него 
подзаконови нормативни актове.

2. Работно време 4 часа дневно 
и 20 часа седмично при 5-дневна 
работна седмица.

ІІІ. Начин на провеждане на 
конкурса:

1. Решаване на тест;
2. Интервю.
ІV. Необходими документи:
1. Писмено заявление за участие 

в конкурса- по образец;
2. Копие от документа за придобита 

образователно-квалификационна 
степен;

3. Копие от документа удостоверяващи 
специфичните изисквания за длъжността;

4. Копие от документи, удостоверяващи 
продължителността на професионалния 
опит (официални документите, 
удостоверяващи служебния и/или 

трудов, осигурителен стаж);
5. Документи за допълнителна 

квалификация;
6. Копие от лична карта;
7. Професионална автобиография;
8. Декларация за обстоятелствата 

по чл. 107а от КТ - по образец;
9. Декларация по чл. 91, ал. 3 

от Кодекса на труда - по образец.
Копията на документи се заверяват 

от кандидата с надпис „Вярно с 
оригинала“ и се подписват.

V. Място и срок за подаване на 
документите: 

Документите за участие да се 
подават лично или чрез упълномощен 
представител на адрес: Общинска 
администрация  гр.Средец, обл.Бургас, 
пл.„България“ № 8, партерен етаж, 
Деловодство, всеки работен ден от 
8:00 до 17:00 часа

С входящ номер, дата и час да се 
регистрират само документи подадени 
в посоченият срок от публикуване на 
обявлението за конкурса. Документи 
подадени след изтичане на срока, не 
се регистрират.

Краен срок за подаване на 
документите: едномесечен срок от 
датата на публикуване на обявлението 
за конкурса.

VI. На общодостъпно място да се 
публикуват списъците с допуснатите 
и недопуснатите кандидати или други 
съобщения във връзка с конкурса:

1. Информационното табло в 
Общинска администрация – Средец, 
партерен етаж

2. Интернет страницата на Община 
Средец – www.sredets.bg

Обявлението за конкурса да се 
публикува  във вестник „Черноморски 
фар” и интернет страницата на 
Община Средец. 

ИНЖ. ИВАН КИЧЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА СРЕДЕЦ

ДО ЧЛЕНОВЕТЕ НА СДРУЖЕНИЕ ЗА НАПОЯВАНЕ 
„ЗЛАТНА ПРАСКОВА“ – село ДРАГАНЦИ

П О К А Н А 
за общо годишно отчетно събрание 

на членовете на СН „Златна праскова“ – 
село Драганци, обл . Бургаска

УВАЖАЕМИ ДАМИ И ГОСПОДА,

Уведомяваме Ви, че Управителният съвет на 
СН“ЗЛАТНА ПРАСКОВА“

село Драганци, община Карнобат на свое засе-
дание от 24.01.2024г. взе решение да проведе 
общо годишно отчетно събрание на членовете на 
сдружението, което ще се проведе на 09.03.2024г., 
от 09:00 ч. в село Драганци, община Карнобат,  

в сградата на бившата пивница , при следния дневен 
ред :

1. Отчетен доклад на Управителния съвет.
2. Отчетен доклад на Контролния съвет.
3. Разни.
Поканват се всички членове да присъстват 

лично или чрез упълномощени представители. При 
липса на кворум на основание чл.27 ЗЮЛНЦ, съ-
бранието ще се проведе същия ден в 10:00 часа, 
на същото място и при същия дневен ред при 
спазване на изискванията на закона. Писмените 
материали по дневния ред са на разположение в 
седалището на Сдружението.

с.Драганци УПРАВИТЕЛЕН СЪВЕТ НА
24.01.2024г. СН „ЗЛАТНА ПРАСКОВА“
  с.Драганци



Кметът на община 
Айтос Васил Едрев 
беше избран за пред-

ставител на област Бур-
гас в Регионалния съвет за 
развитие. Това стана на 
заседание на общините от 
Югоизточния район в 
Бургас, на което се прове-
де избор на представите-
ли на местната власт в 
състава на Регионалния 
съвет за развитие (РСР).

Издигането и гласува-
нето на кандидатите се 
извърши по правила, раз-
работени в Правилника за 
прилагане на Закона за 
регионалното развитие 
(ППЗРР), одобрени от УС 
на НСОРБ и съгласувани 
от министъра на регио-
налното развитие и бла-
гоустройството. В рабо-
тата на заседанието по 
закон взе участие и пред-
ставител на МРРБ – Вла-
димир Дуков.

Квотата на всяка област 
се определя според броя на 
населението. Петима 
представители и петима 
заместник-представите-
ли определиха общините 
от област Бургас. По 
двама представители и 
заместници избираха об-
щините от областите 
Сливен и Ямбол. Право на 
трима представители и 
респективно – трима за-
местници, имат общини-
те от област Стара За-
гора.

Изпълнителният ди-
ректор на НСОРБ Силвия 
Георгиева припомни струк-
турата и функциите на 
Регионалния съвет за 
развитие. Общините са 
част на основния състав 
на Съвета и формират 
ядрото му с пълни право-
мощия при вземането на 
решения по всички функ-
ции, възложени на РСР по 
закон. Експертният състав 
и секретариатът на РСР 

за Югоизточния район  са 
базирани в Бургас. Георги-
ева подчерта важната 
роля на областните ин-
формационни центрове в 
процеса по подготовката 
и реализирането на кон-
цепциите за интегрирани 
териториални инвестиции 
и решаващата роля на РСР 
в избора на проекти.

Избраните представи-
тели за област Бургас са 
Димитър Николов – кмет 
на община Бургас, Марин 
Киров – кмет на община 
Царево, Исмаил Осман – 
председател на Общински 
съвет-Руен, Васил Едрев 
– кмет на община Айтос 
и Иван Гайков – кмет на 
община Приморско.

За заместници бяха 
избрани Илиян Янчев – кмет 
на община Малко Търново, 
Иван Алексиев – кмет на 
община Поморие, Тихомир 
Янакиев – кмет на община 
Созопол, Димитър Гавазов 
– кмет на община Сунгур-
ларе и Иван Кичев – кмет 
на община Средец.

НП
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Кметът на община Айтос Васил Едрев  
е избран за представител на област 

Бургас в Регионалния съвет за развитие
РСР е с решаващата роля в избора на проекти за интегрирани 

териториални инвестиции

ПОКАНА
за публично обсъждане на проекта за бюджет 

на община Айтос за 2024 година

УВАЖАЕМИ ГРАЖДАНИ,
Кметът на община Айтос, на основание чл.84, ал. 6 от Зако-

на за публичните финанси, отправя покана към жителите на 
общината, представители на бизнеса, НПО и всички заинтере-
совани страни, за публично обсъждане на проекта на бюджет 
за 2024 г.

Материалите, представящи основните бюджетни показа-
тели са публикувани на официалния сайт на община Айтос.

Публичното обсъждане ще се проведе на 26.01.2024 г., от 
17:00 часа, в Заседателната зала на Община Айтос, на адрес: 
гр. Айтос, ул. ”Цар Освободител” №3.

Писмени становища и предложения по темата на обсъжда-
нето могат да се изпращат на адрес гр. Айтос, ул. „Цар Осво-
бодител“ №3, да се депозират в Центъра за обслужване на 
гражданите в общината, както и на електронната поща на 
общината – obshtina@aytos.bg

 
Васил Едрев
Кмет на община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Кметът Васил Едрев получи доверието да бъде един от петимата представители на област Бургас 
в РСР

Силвия Георгиева, изпълнителен директор на НСОР за структура-
та и функциите на Регионалния съвет

Кметът Васил Едрев и председателят на групата съветници на ДПС в ОбС – Айтос Юзджан Юмер 
по време на заседанието на общините от Югоизточния район в Бургас      ФОТО: НСОРБ
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Три незабравими години в редакцията 
на айтоския вестник

МИНКА ВЛАДИМИРОВА 

Преди 40 години в една 
красива златна есен 
пристигнах с моето 

семейство в град Айтос. Съ-
пругът ми бе военен и беше 
преместен там на работа. След 
като получихме жилище и 
децата бяха записани в учили-
ще и детска градина, започна 
най-голямата трудност 
(както за всички съпруги на 
военнослужещите) – търсене 
на работа. Свободна длъжност 
имаше в редакцията на мест-
ния вестник „Народен приятел“. 
Подготвих документите, 
подадох ги и зачаках. През 
това време замествах в учи-
лище „Христо Ботев“. Това 
беше месец, в който се срещнах 
с най-невероятните ученици, 
родители и колеги, които ме 
посрещнаха радушно и винаги 
готови да помогнат. Дойде и 
най-радостната новина. Бях 

назначена на работа във вест-
ник „Народен приятел”. При-
ех това с удовлетворение и 

малко страх от въпроса, 
който си задавах: „Ще се спра-
вя ли?”. 

Първия работен ден най-
напред ме посрещна г-жа 
Елисавета Асенова. Нейният 
благ поглед и добродушната и 
усмивка малко поразсеяха 
притесненията ми. Тя ме 
представи на колежката, ра-
ботила с години на това по-
прище – Василка Кръстева. 
Този журналист в малък 
вестник през първите месеци 
беше неотлъчно до мен – тър-
пеливо, професионално внася-
ше в душата ми своя неугасващ 
оптимизъм и ведро чувство 
за хумор. С нея заедно минахме 
и през най-важното и отго-
ворно мероприятие – чества-
не на 60 години от издаването 
на първия вестник „Народен 
приятел”. За да стигнем до 
грандиозното честване, ми-
нахме през месеци на много 
труд, издирване на стари 
броеве от вестника и събира-
не на спомени от десетките 
наши дописници. Посетихме 

народната библиотека „Св. св. 
Кирил и Методий“. С трепет 
се докоснахме до запазените 
стари броеве. Добихме пред-
става за живота в това кит-
но градче, за поминъка на хо-
рата и за икономическия му 
растеж през годините. Най-
интересното откритие беше, 
че през 1902 г в Айтос е излязъл 
първият земеделски вестник. 
За жалост от него бяха запа-
зени само няколко броя. 

Самото честване на юбилея 
премина на високо ниво. Беше 
открит и паметник на първия 
издател – Никола Божилов. В 
редакцията на вестник „На-
роден приятел“ работих три 
години. Три незабравими годи-
ни с усмихнатата, неуморна 
и кипяща от идеи Василка 
Кръстева. Работата ме срещ-
на с прекрасните и активни 
жители на града. С председа-
теля на читалището Нела 
Радева, с която поддържахме 

тясна връзка за културната 
дейност на кръжоци, групи за 
автентичен фолклор, теа-
трална трупа, концерти и 
чествания. Вълнуващи бяха и 
срещите ми с Анка Апостоло-
ва – директор на Пионерския 
дом – една жена с много инте-
ресни и творчески идеи за де-
цата. Три прекрасни години 
от моя живот преминаха там. 
С много хора и до днес поддър-
жаме приятелски отношения. 
А Василка Кръстева остана до 
ден днешен един от моите 
най-добри приятели. Като 
един миг се изнизаха годините 
и както се пее в песента „…и 
отново нейде трябва да зами-
на“ – в Сливен. Благодарна съм, 
че доживях вестника да от-
празнува своя 100-годишен 
юбилей. И днес с ръка на сър-
цето мога да кажа: „Благодаря, 
Весе! Благодаря, приятели! 
Благодаря, вестник „Народен 
приятел“! Честит юбилей!“ 

Василка Кръстева, Минка Владимирова и фотографът Мариус 
Грънчаров с колеги от гр. Несебър – 1984 г.           ФОТО: АРХИВ НП

Интервю на Кремена 
Димитрова с Рада 

Капралова, редактор на 
в. „Народен приятел“ 

от 1986 г. до 1992 г.

– Завършили сте висше 
икономическо образование. 
Как след икономиката се 
зароди мотивацията Ви да 
започнете да изучавате 
журналистика?

– Откак се помня – пиша и 
се интересувам от устрой-
ството на обществото и 
справедливото разпределение 
на благата. На 9 години запо-
чнах вече да записвам стихо-
вете си, а на 10 изчетох най-
известните книги на утописти, 
които успях да намеря в 
градската библиотека. Така 
че какво по-естествено от 
това, след ВУЗ и завръщането 
в родния Айтос, да започна 
работа като редактор в об-
щинския вестник „Народен 
приятел“. Писането по теми-
те на деня ми даваше възмож-
ност да участвам в „оправя-
нето на света“. Тогава още не 
знаех, че това е болезнен 
процес, който трябва да запо-
чне от моя свят, защото е 
най-близо и е единствено 
подвластен на моите усилия.

От главната редакторка 
Василка Кръстева узнах за 
възможността да завърша 
следдипломна квалификация по 
журналистика в СУ „Климент 
Охридски“. Не се колебах, макар 
че вече бях майка на две момче-
та, а скоро се появи и дъщеря 
ми. Многобройните изследова-
телски часове над архивите на 
Айтоския печат в Народната 
и Университетската библио-
тека се увенчаха с написването 
на история на вестника, която 
стана и моята дипломна рабо-
та под ръководството на проф. 
д.и.н. Филип Панайотов. 

– Някои от журналисти-
ческите Ви материали не са 
особено политкоректни. 
Можете ли да посочите онзи 
от тях, който се е запечатал 

най-силно в паметта Ви, и 
да разкажете повече за него?

– Знаково беше интервюто 
с покойния вече Жорж Ганчев 
и Петър Берон в президент-
ската надпревара през 1992 г. 
На въпрос за мнението им за 
действащия президент Желю 
Желев, в отговор Петър Берон 
цитира една африканска пого-
ворка: „Колкото по-високо на 
палмата се качва една майму-
на, толкова повече лъсват 
задните ѝ части.“ Колебаех се 
дали да предам едно към едно 
думите му, но реших, че аз 
нямам право да цензурирам 
хора, които кандидатстват 
за най-високия държавен пост. 
След публикацията последва 
буря. Областният управител 
Стефан Константинов наре-
дил на местната организация 
на СДС да бъдем публично за-
клеймени и незабавно уволнени. 
На следващото заседание на 
местния парламент беше из-
четен доклад от много стра-
ници, пълен с нападки срещу 
редакцията. Само че аз, в ка-
чеството си на главен редактор, 
бях подготвила контрадоклад, 
който разби непоклатимото 
до този момент единство 
между управляващите партии, 
а част от общинските съвет-
ници, които не можеха да 
гласуват против съвестта си, 
внезапно излязоха от залата. 
Един глас не достигна цялата 
редакция да бъде уволнена в 
същия ден и час. Следващият 
брой на нашия вестник излезе 
с огромно заглавие на първа 
страница: „Днес беше хубав 
ден за българската демокрация. 
Гилотината над в. „Народен 
приятел“ направи засечка“

– Коя беше искрата в 
журналистиката, която е 
поддържала огъня у Вас през 
годините?

– Войната за истината си 
заслужава, особено когато си 
въоръжен с най-мощното 
оръжие – Словото. И всяка 
спечелена битка ме е изпълва-
ла с удовлетворение.

– А какво Ви разочарова в 
журналистическата профе-
сия, за да се откажете от 
нея?

Натискът на властимащи-
те от всички страни върху 
журналистите ставаше все 
по-силен и беше все по-трудно 
да запазиш едновременно чис-
ти хляба и съвестта си. Избрах 
второто, защото по този 
начин имах свободата да мисля 
и пиша каквото и както аз 
искам.

– Сега продължавате да 
пишете, но поезия и беле-
тристика. Какво Ви подтик-
на да започнете да обличате 
мислите си в корици на 
книги?

– Копнежът за свобода в 
изразяването на самата себе 
си. Животът тече отвътре 
навън, както казват индиан-
ците, затова се заредиха една 
след друга 6 книги, но словото 
е родено не от злобата на деня, 
а от пречистващия огън на 
сърцето. Ето стихове, които 
илюстрират казаното:
Пак замесих погача от думи,
за перото напалих пещта.
Как горят суета и безумие,
претворени в най-прости неща
като хляба ни, дните нелесни,
лед и огън, и в огъня – зов…
Хей, опитайте моите песни
с дъх на слънце, земя и любов!

Някои от книгите са с ли-
рика, други съдържат и разка-
зи, но все по-често ме спохож-
да музата на сатирата. В 
съвременния живот толкова 
ценности са обърнати с гла-
вата надолу, нещата са и 
грозни, и гротескни, че ако не 
намерим сили да погледнем 
нещата от по-високо и да се 
засмеем, сигурно ще вием от 
болка.

– Можете ли да определи-
те настоящата политическа 
обстановка със заглавие на 
лирическо произведение?

– Може би „Овча история“. 
Това е стихотворение, което 
написах преди 9 години под 

въздействието на силен гняв 
от случващото се, но за съжа-
ление продължава да е актуал-
но. Ето последния куплет:
И днес в балканско, китно царство
овцете хранят вълчи син.
Там равенство, законност, 

братство 
все още чезнат яко дим!

– Смятате ли, че емиг-
рантството в Атина Ви 
помогна да откриете липс-
ващите парчета от житей-
ския и професионалния си 
пъзел? Съжалявате ли за из-
бора си?

– Не само не съжалявам, но 
съм благодарна на съдбата, че 
ме запрати като отбрулен 
лист хиляди километри на юг. 
Аз заминах, но децата ми за-
вършиха образованието си и 
останаха в България. Така е 
много по-добре, отколкото 
обратното – аз да остана, а 
те да се запилеят по чужбина.

Благодарна съм на Гърция и 
за намерените липсващи пар-
ченца от житейския пъзел, 
според сполучливата метафо-
ра във въпроса. В Атина създа-
дохме творческа общност на 
писатели и художници „Нов 
Живец“, активни сътрудници 
на в. „България днес“, който се 
издаваше в гръцката столица. 
Благотворителните кампании 
„Бяла лястовица“ и организи-
раните от нас ежегодни лите-
ратурни конкурси бързо ни 
спечелиха популярност не 
само в Гърция и България, но и 
в нашите диаспори по целия 
свят. Да работиш и твориш 
под чуждо слънце е много 
трудно, но колкото по-при-
тисната е душата, толкова 
повече тя се разширява. Така 
много българи прописаха в 
чужбина, а аз се увлякох от 
живописта. Започнах да участ-
вам в изложби, да редактирам 
и илюстрирам книги на мои 
събратя по перо, да пиша ма-
териали за вестника и сайта 
на „Нов Живец“, да водя в со-
циалните медии рубрика 

„Горди българи в Гърция“ и 
др.

– От творчеството 
забелязах, че умеете да 
подбирате привличащи 
вниманието заглавия. 
Колко е важно заглави-
ето, според Вас, неза-
висимо дали става 
дума за журналис-
тическа или ли-
тературна твор-
ба?

– По дрехите 
посрещат, по ума 
изпращат, казва 
народът. По за-
главието посре-
щат, по съдър-
жанието 
изпра-

щат, бих казала аз. Нещо по-
вече, ако заглавието не грабва 
интереса, никой няма да си 
губи времето да прочете ма-
териала в днешния забързан 
свят. Затова то не трябва да 
е дълго – две-три думи, но в 
същото време интригуващо, 
а после много добре защитено 
в публикацията.

– Друг нюанс от палитра-
та Ви с разностранни зани-
мания е живописта. Ако 
трябва да изобразите като 
картина журналистиката 
в България по Вашето време 
и журналистиката днес – 
какви цветови гами бихте 
използвали за двата периода? 
Защо?

– Картината на журналис-
тиката в преломните години 
около 1989 г. бих започнала с 
пълноцветие, което посте-
пенно избледнява до ахрома-
тичните черно и бяло. Защото 
ярките, ерудирани личности 
в печата, радиото и телеви-
зията бяха заменени от писа-
чи с лош правопис и правоговор 

и играчи по свирката на сил-
ните на деня. А днешната 
журналистика ме вдъхновява 
само за карикатура. Гол цар и 
гола свита, а журналистите 
около тях се надпреварват да 
хвалят облеклото и стайлин-
га им.

– В коя сфера на изкуство-
то се очертава да бъде 
следващата Ви творба? 
Разкажете за нея.

– Иска ми се да издам сти-
ховете и разказите от послед-
ните три години под заглавие 
„Без намордник на душата“. В 
тях съм изразила моята исти-
на за гигантския антихуманен 
социален експеримент, наречен 
Ковид пандемия.

Кремена Димитрова ОКС 
магистър „Журналистика и 
медии“, I курс Софийски уни-
верситет „Св. Климент Охрид-
ски“ Факултет по журналис-
тика и масова комуникация Ул. 
„Московска“ №49 Гр. София, 
1000 За връзка: e-mail: kremity00@
abv.bg

100 години

Зад кулисите – пътуване между журналистиката от миналото, 
живота в стихове, емигрантството и нюансите на живописта

Рада 
Капралова



Заклеха се! Нов мандат за 20 съдебни  
заседатели в състава на Районен съд – Айтос
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Съдия Ивайло Кънев проведе обучението

П   О   К   А   Н   А

Уважаеми  дами  и  господа  общински  
съветници,

Уважаеми  господин  кмет  на  Община  
Айтос,

С настоящата покана Ви уведомявам, че на 
основание чл.23, ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.30, ал.2, 
т.1 от ПОДОСВОА на Община Айтос, свиквам 
ЧЕТВЪРТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет 
Айтос, което ще се проведе на 31.01.2024 г. 
(сряда) от 9:30 ч. в заседателната зала на 
Община Айтос, при следния проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н        Р  Е  Д :
1. Докладна записка с вх.№ ОбС-16/17.01.2024 

г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но утвърждаване на управител на общинско 
търговско дружество „Медицински център - I - 
Айтос” ЕООД, гр.Айтос.

2. Докладна записка с вх.№ ОбС-29/22.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но допълнение на Решение № 631 от 30.08.2023 
г. на Общински съвет –Айтос.

3. Докладна записка с вх.№ ОбС-17/17.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но покана за партньорство по Операция „ПОВИ-
ШАВАНЕ НА КАПАЦИТЕТА НА СЛУЖИТЕЛИТЕ НА 
АГЕНЦИЯТА ЗА СОЦИАЛНО ПОДПОМАГАНЕ ВЪВ 
ВРЪЗКА С МОДЕРНИЗИРАНЕ НА СИСТЕМИТЕ ЗА 
СОЦИАЛНА ЗАКРИЛА“ – Компонент 1 за надграж-
дане на дейностите по управление и предоставя-
не на „приемна грижа“ на областно и национално 
ниво по Програма „Развитие на човешките ресур-
си“ 2021 – 2027.

4. Докладна записка с вх.№ ОбС-15/17.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но именуване на улица в Община Айтос.

5. Докладна записка с вх.№ ОбС-20/18.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но актуализация на определените с Решение № 
504/22.12.2022 г. на Общински съвет-Айтос ми-
нимални и максимални цени на таксиметровия 
превоз на пътници за един километър пробег по 
съответната тарифа, валидни на територията на 
Община Айтос.

6. Докладна записка с вх.№ ОбС-18/17.01.2024 

г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но приемане на План за действие на Община 
Айтос за 2024 година в изпълнение на Закона за 
младежта и Националната стратегия за младежта 
/2021-2030/.

7. Докладна записка с вх.№ ОбС-21/19.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но приемане на отчет за състоянието на общин-
ската собственост за периода от 01.01.2023 г. до 
31.12.2023 г.

8. Докладна записка с вх.№ ОбС-23/19.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но приемане на Стратегия за управление на об-
щинска собственост за периода 2024-2027 г. 

9. Докладна записка с вх.№ ОбС-24/19.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но приемане на Годишна програмата за управле-
ние и разпореждане с имотите – общинска соб-
ственост в община Айтос през 2024 г. 

10. Докладна записка с вх.№ ОбС-22/19.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но разпределение на общинския жилищен фонд 
в Община Айтос.

11. Докладна записка с вх.№ ОбС-25/19.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но учредяване на безвъзмездно право на ползва-
не на част от недвижим имот – частна общинска 
собственост, представляваща три помещения с 
обща площ 96,60 кв.м, в западната част в ляво 
от входа, на първи етаж от закрито ОУ ”Л.Кара-
велов ”- гр.Айтос, находящо се в УПИ I в кв.40 по 
плана на гр.Айтос.

12. Докладна записка с вх.№ ОбС-26/19.01.2024 
г. от Мариана Димова – зам.кмет на Община Айтос, 
относно промяна на начина на трайно ползване 
на ПИ с идентификатор  70473.92.10 по КККР на 
с.Съдиево, м.“Азмака“, с площ 3006 кв.м. и на ПИ 
с идентификатор 00151.313.3 по КККР на гр.Айтос, 
м.“Чеменлията“, с площ 1990 кв.м.

13. Докладна записка с вх.№ ОбС-12/15.01.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но даване на съгласие за преминаването на пътна 
връзка през имот общинска собственост.

14. Питания

КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос

ОБЯВА
за работно място

Общински център за социални и здравни 
услуги – гр. Айтос:

Обявява  работно място  за длъжност:
Медицинска сестра  в социалната услуга „ За-

щитено жилище за лица с умствена изостаналост“ 
Минимални изисквания за заемане на длъж-

ността и основни задължения по длъжностна 
характеристика:

Медицинска сестра  - 1  щатна бройка 
Образование: висше – медицинско
Минимална образователна степен: бакалавър
Област на висше образование:  здравеопазване 

и спорт, здравни грижи
Професионална квалификация: медицинска сестра
Професионален опит (продължителност и вид): 

не се изисква. 

Допълнителна квалификация: Компютърна 
грамотност, минимално: Microsoft Office, Internet

Специфични изисквания за заемане на 
длъжността: да притежава психическа нагласа и 
желание за работа с лица психически увреждания, 
умения за изграждане на доверителни отношения 
с потребителите; умения за подкрепа.

Основни задължения на длъжността:
1.Организиране и ръководене на медицинската 

дейност. 
2.Носи отговорност за оформянето и актуали-

зирането на медицинска  документация на всяко 
лице, настанено в ЗЖ. 

3.Изготвя и при необходимост  актуализира план 
за здравни грижи на всеки потребител в Защите-
ното жилище.

4.Извършва медицински процедури, манипулации 
при необходимост и оказване на долекарска помощ.

5.Поддържа контакт с личния лекар на всеки 
потребител и осигурява редовно провеждане на 
профилактични прегледи.

6.Контролира приема на медикаменти от потре-
бителите на социалната услуга.

7.Създаване на условия за подпомагане, взаимо-
помощ, ефективна защита и социална интеграция 
на потребителите на социалната услуга.

8.Осъществяване на дейности за постигане на 
социалното включване или възстановяване на изгу-

бените социални умения и навици на потребителите. 
9.Осигуряване на пълноценен и самостоятелен 

начин на живот в среда, близка до семейната с 
възможности за подкрепа и изява.

10.Медицинската сестра в Защитено жилище 
за лица с умствена изостаналост има важна роля 
за качеството на предоставяната социална услуга 
и придобиване на умения за социализиране на 
потребителите. 

Място на изпълнение на длъжността: 
„Защитено жилище за лица с умствена изостана-

лост“ с адрес: гр. Айтос, ул. „Ради Боруков“  № 20.

Начин на провеждане на подбора: по документи 
и събеседване.

Форма на назначаване: трудово правоотношение, 
чл.67, ал.1, т.1 от  КТ,  във връзка  с  чл.70  ал.1, 
ал.2 от КТ /в полза на работодателя/

Необходими документи:
• Заявление /до ръководителя/ образец ;
• Автобиография ;
• Копие от документ за завършено образование;
• Копие от документи за допълнителна квалифи-

кация (при наличие);
• Декларация за обработка на лични данни (по 

образец);

Място на подаване: 
Документите се подават лично в сградата на 

Общински център за социални и здравни услуги, 
адрес: ул. „Васил Левски“  № 5 .

Срок за подаване на документите: 
Документите се подават от 22.01.2024 г.  до 

02.02.2024 г.  включително.
Мястото е свободно от 08.02.2024 г.
В рамките на срока за подаване на документи, 

кандидатите могат да се запознаят с длъжностната 
характеристика за позицията  в деловодството на 
„ Общински център за социални и здравни услуги“ 
, ул.“Васил Левски“ № 5, както и със спецификата 
на работа в ЗЖЛУИ.

За допълнителни въпроси: 0558 2 21 74, 0893 
636 078

Ръководител ОЦСЗУ:
Мария Колева

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ АЙТОСОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКИ ЦЕНТЪР ЗА СОЦИАЛНИ И ЗДРАВНИ УСЛУГИ

8500 гр.Айтос ул.” В.Левски”  № 5 тел. 0558/ 2-56-30, 2-21-74 e-mail: ocszu@mbox.contact.bg

Новият мандат на съдеб-
ните заседатели в със-
тава на Районен съд – 

Айтос започна на 18 януари 
2024 г. в съдебната зала, с 
клетва и обучение. Най-голям 
е броят на учителите, какво-
то е и изискването. Съставът 
им е пъстър – от детски 
учителки до преподаватели в 
гимназиалния етап. Сред съ-
дебните заседатели са служи-
тели в държавни и общински 
институции, представители 
на частния бизнес и дори 
кандидат за кмет на община-
та на последните местни 
избори.

Преди церемонията за по-
лагане на клетвата попитахме 
съдия Дучева как е проведена 
процедурата по избора на съ-
дебни заседатели? Стана ясно, 
че от целия съдебен район, 
само Айтос и Карнобат са 
попълнили състава на съдебни-
те заседатели. „Всички оста-
нали нямат пълен състав, 
включително и Окръжният 
съд. Това е много добър атестат 
за РС – Айтос и означава, че 
политиката, която водим за 
популяризиране на работата 
на съдебните заседатели е 
правилната. Попълнихме със-
тава без проблеми, още от 
първия път“, каза още за об-
щинското издание председа-
телят на РС – Айтос.

По повод събитието, със 
съдийски тоги в залата влязо-
ха председателят на РС – Айтос 

и административен ръково-
дител съдия Мария Дучева, 
съдия Мария Джанкова и съдия 
Ивайло Кънев. Съдия Дучева 
поздрави 20-те новоизбрани 
съдебни заседатели като част 
от състава на айтоския съд. 
„За нас ще бъде чест и изклю-
чително удоволствие да рабо-
тим заедно. Приветствам ви 
като част от състава на РС 
– Айтос, защото в момента, 
в който положите клетва, вие 
ставате равни на съдиите и 
имате също право на глас. И 
вашият глас тежи също тол-
кова, колкото и нашият при 
определяне на вината и отго-
ворността на подсъдимите. 
Това освен че е голяма чест, е 
и голяма отговорност за вас. 
Сигурна съм, че ще носите 
тази отговорност изключи-

телно достойно. Защото 
виждам много млади хора, 
което ме кара да се чувствам 
изключително щастлива. Аз и 
колегите сме сигурни, че ще 
допълвате нашите решения 
съвсем адекватно“, заяви на 
първата среща с новите съдеб-
ни заседатели съдия Мария 
Дучева.

Клетвата прочете съдеб-
ният заседател Наталия 
Стоилова, тя и колегите й се 
заклеха в името на народа, да 
прилагат точно Конститу-
цията и законите на Републи-
ка България. Да изпълняват 
задълженията си по съвест и 
вътрешно убеждение. Да бъдат 
безпристрастни, обективни 
и справедливи. Да допринасят 
за издигане престижа на съдеб-
ната власт, да пазят тайната 

на съвещанието като винаги 
помнят, че за всички отговарят 
пред закона.

„Това е същата клетва, 
която полагаме ние, всички 
съдии, прокурори, следователи, 
когато ставаме част от съ-
дебната система. И след мо-
мента на полагане на тази 
клетва всеки от вас трябва да 
е наясно, че освен пред закона, 
отговаря и пред собствената 
си съвест за всички решения и 
присъди, които подписваме 
заедно“, напомни още съдия 
Дучева.

Пред новия състав от засе-
датели съдия Мария Джанкова 
призна, че четвърт век е съдия 
в РС – Айтос, но всеки път 
много се вълнува, чувайки 
клетвата, която и магистра-
тите полагат. „Надявам се, и 

вие със същото желание и със 
същия ентусиазъм да работи-
те и да сте част от екипа на 
съда през следващите четири 
години. Сред вас има познати 
лица, заседатели, които са 
били до нас, и са ни били в ог-
ромна помощ в работата. За 
мен е удоволствие, че работя 
с млади колеги и с толкова 
много млади съдебни заседате-
ли. Пожелавам успех на всички!“, 
приветства заседателите 
съдия Джанкова.

Председателят на Районния 
съд пожела на новоизбраните, 
мисията на съдебен заседател 
толкова много да им хареса, че 
да поискат да повторят ман-
дата. „Защото законът дава 
тази възможност – до два 
пъти да бъдете част от със-
тава на съда. Надявам се, на 

тези, които са съдебни заседа-
тели за първи път, да им бъде 
достатъчно интересно и да 
чувстват достатъчно удо-
влетворение от това, което 
вършат за обществото. Защо-
то това е работа в полза на 
обществото. Моето послание 
към Вас е – да пожелаете да се 
върнете отново след четири 
години“, заяви още съдия Ду-
чева..

Съдия Кънев, който е обу-
чител към Националния ин-
ститут на правосъдието, 
проведе обучението и запозна 
съдебните заседатели с функ-
циите и отговорностите им. 
Мандатът е четиригодишен, 
заседателите ще бъдат част 
от състава на РС-Айтос до 
2027 г.

НП

Клетвата на новите съдебни заседатели               ФОТО: НП
Магистра-

тите
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Айтоските борци няма да пропуснат нито едно състезание през 
годината, категоричен е президентът

Петима състезатели от 
КСБ „Айтос“ участваха 
в Държавния личен шам-

пионат по свободна борба за 
кадети в Горна Оряховица. 
Лично президентът и треньор 
на клуба Ружди Ахмед беше с 
младите надежди на Айтос, за 
да ги стимулира на националния 
тепих.

Много силно беше предста-
вянето на Ахмед Мустафа. 
Айтоският тийнейджър успя 
да се справи с жестоката кон-
куренция в категория 42 кг, 
спечели бронзов медал и при-
знанието на специалистите.

Много достойно в Горна 
Оряховица се представиха и 
останалите айтоски участни-
ци в държавната надпревара 
– Аксел Ерол, Мертол Адем, 
Емре Юзджан, Ерсин Мустафа.

„На момчетата им предсто-
ят още много схватки през 
новата година. Всички състе-
затели на клуба са в добра 
форма, очаквам отлични ре-
зултати. Както и досега, няма 
да пропуснем нито едно прес-
тижно състезание“, заяви за 
НП Ружди Ахмед, доволен от 
представянето на кадетите.

НП Президентът с кадетите Ахмед се пребори за бронза          ФОТО: КСБ „АЙТОС“

Най-добрите преписи са 
подредени на изложба  
в СУ „Христо Ботев“

Над 90 второкласници 
от СУ „Христо Ботев“, 
Айтос се включиха в състе-
занието по правопис и 
краснопис, организирано по 
повод 23 януари – Деня на 
ръкописното писмо. Ботев-

четата преписваха стих 
от Валери Петров, посветен 
на приятелството. Жури-
то оценяваше старанието 
и правописа на участници-
те. Най-добрите преписи 
са изложени във фоайето на 
база 1 на училището. Всич-
ки ученици ще получат 
грамоти за участие, а от-
личени – и награди.

Община Айтос обявява 
ТРАДИЦИОНЕН КОНКУРС „МОЯТА БЪЛГАРИЯ – 2024“ 

ЗА БЪЛГАРИЯ – СЪКРОВЕНО
за изпълнение на поезия 

Организира се от Община Айтос, Дирекция 
КОВЗС, по повод Националния ни празник 3ти 
март. Конкурсът ще се проведе в навечерието 
на празника, в Актовата зала на СУ”Н.Й.ВАПЦАРОВ”- 
град Айтос.

РЕГЛАМЕНТ:
1. Право на участие имат:
1.1. Деца и ученици – индивидуално и колек-

тивно участие, във възрастовите групи:
I – ІІ  клас
ІІІ – V клас
VІ – VІІІ клас
ІХ – ХІІ клас

2. Изисквания:
2.1. Параметри на участието
изпълнение на поезия 
- индивидуално – до 5 min
 - колективно – до 15 min
2.2. График:
До 14.02.2024 г. – Подаване на заявки за участие 

– трите имена на участника/групата, заглавие 

и автор на произведението, ръководител и вре-
метраене на изпълнението, на еmail: okvstaitos@
abv.bg, или в Дирекция ”КОВЗС”, стая №11.

На 22.02.2024 г., от 09.00 часа, в Актовата 
зала на СУ ”Н.Й.Вапцаров” – начало на Общинския 
конкурс за изпълнение на поезия „Моята България 
2024”.

2.3. Изпълнения, които не отговарят на изис-
кванията, не се допускат до участие.

3. Резултати и награждаване:
Компетентно жури (преподаватели по БЕЛ 

от училищата на територията на община Айтос) 
оценява участниците. Резултатите ще бъдат 
обявени на 26.02.2024 г.. 

Награди:
Всички участници получават Грамота за 

участие.
Класираните на първо, втотро и трето мяс-

то участници получават парична награда – на-
градата получават ръководителите в Дирекция 
”КОВЗС”.

За всяка възрастова група и категория ще 
бъдат присъдени   І ва, ІІ ра и ІІІ та награда.

За повече информация: тел. 0887949644 и 
0895765062. 

НАРОДНО ЧИТАЛИЩЕ 
„ВАСИЛ ЛЕВСКИ 1869“ – 

ГР. АЙТОС
дава старт на XIV 
общински конкурс 

„Моята красива марте-
ница 2024“

Първомартенската об-
редност заема важно място 
в годишния зимен цикъл, с 
нея се отбелязва преходът 
от зимата към пролетта. 
Преплитането на белия и 
червения конец е стар наро-
ден обичай, носещ вяра в 
утрешния ден и станал 
символ на здраве, благопо-
лучие и успех.

Конкурсът ще се проведе 
в три категории:

• МАРТЕНИЦИ ЗА ЗАКИЧ-
ВАНЕ

• ГРИВНИ
• ПАНА
В конкурса със свои твор-

би могат да участват деца 
от община Айтос, от 1 до 
4 клас.

Журито ще оценява ДОС-
ТОВЕРНОСТТА, ХУДОЖЕСТВЕ-
НАТА СТОЙНОСТ И ОРИГИ-
НАЛНОСТТА на творбите. 

Така че задействай въобра-
жението си и направи нещо 
невиждано досега и все пак 
традиционно. Всяка твор-
ба трябва да бъде придру-
жена от следната инфор-
мация:

Трите имена и възраст 
на автора, учебно заведе-
ние и телефон за връзка.

Мартениците трябва да 
бъдат представени в чита-
лището до 21.02.2024 г.

Експонатите не се връ-
щат. Най-добрите модели 
ще бъдат наградени и екс-
понирани в изложба във 
фоайето на читалището.

За допълнителна инфор-
мация:

Тел. 0558 22723; 0879168013 
– Цветелина Драгиева, e-mail: 
chitalishte_aitos@abv.bg

Иновации в 
образованието

В СУ „Никола Й. Вапца-
ров“, Айтос е традиция, 
теоретичното обучение 
да се съчетава с участието 
на професионалисти по 
изучаваната тема. В нача-
лото на т.г. в часовете по 
информационни техноло-
гии с преподавател Мария 
Филипова-Димова участва 
управителят на „Айтос 
Нет“ Рамадан Рамадан, 

които има практически 
опит по изучаваната тема 
„Свързване на локална мре-
жа“. На съвместния урок 
на Димова и Рамадан уче-
ниците получиха „на живо“ 
знания за свързване на ус-
тройства с различни ви-
дове кабели, как се съставят 
IP адресите, за образува-
нето на мрежовата маска 
и създаването на локална 
мрежа между различни 
компютри. Нагледно уче-
ниците успяха да видят 

разликата между усукана 
двойка кабели, коаксиален 
и оптичен кабел, и как 
сигналът преминава през 
тях. За финал научиха как 
могат сами да достъпят 
домашния си рутер и да 
творят над потребител-
ското име и паролата. 
Особено внимание беше 
обърнато на безопасното 
ползване на световната 
мрежа. На уроците при-
състваха директорът на 
училището Ирина Вътева 
и заместник-директорът 
по учебно-творческата 
дейност Здравко Димов.

Бизнес опит в обучениетоНад 90 второкласници 
мериха сили по краснопис

Рамадан Рамадан в часа по ИТ             ФОТО: СУ „НИКОЛА Й. ВАПЦАРОВ“, АЙТОС

Състезанието изискваше много старание     ФОТО: СУ „ХРИСТО БОТЕВ“

Това няма да е последният урок с професионалист по изучаваните теми, категорична е Мария 
Филипова-Димова           ФОТО: СУ „НИКОЛА Й. ВАПЦАРОВ“, АЙТОС
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Атидже Алиева-Вели, евродепутат, член на Комисия по 
земеделие и развитие на селските райони:

-жо Алиева, предвид  недо-
волството на фермерите 
от различните сектори в 
България, моля кажете 
като български евродепутат 
как ще бъде защитено род-
ното производство в 
контекста на предогова-
рянето на регламента за 
либерализирана търговия 
с Украйна, (т. нар. Регламент 
за автономни търговски 
мерки (АТМ)? 

– Усилията ни на евро-
пейско ниво са фокусирани 
в защита на европейските 
и българските земеделци и 
правилното функциониране 
на така наречените коридо-
ри на солидарността. Съ-
тресенията на единния 
пазар, особено в държавите 
от Източна Европа, вклю-
чително и в България, се 
дължат на оставането на 
украинско зърно и слънчоглед 
в държавите-членки. Това 
доведе до силен спад в цени-
те и невъзможност за реа-
лизация на българската 
продукция. В момента об-
щото количество на вноса 
на зърнени и маслодайни 
култури е 11 млн. тона, 
като през тази година се 
очаква този внос да достиг-
не 24 млн. тона. Прогнозите 
показват, че проблемът ще 
се задълбочава и разширява, 
ако няма силен европейски 
отговор за справяне с по-
следствията от войната в 
Украйна и ефективно функ-
циониране на коридорите 
на солидарността. 

Заради протестите на 
фермери в редица държави, 
миналата седмица в Страс-
бург, по време на пленарна-
та седмица, проведохме 
извънреден дебат за състоя-
нието на европейското 
земеделие. Изслушахме ко-
мисаря по земеделие Войче-
ховски, който в своето 
изказване представи мерки-
те, които Европейската 
комисия ще предприеме, за 
да се преодолеят тези ано-
малии на европейския пазар 
на зърнени култури. ЕК 
обмисля въвеждането на 
механизъм за налагане на 
транзитни такси при внос 
на зърнени култури от 
Украйна и възстановяване 
на тези такси, в случаите, 
в които внесените продукти 
напуснат европейския пазар. 
Това ще даде възможност 
Украйна да транзитира 
своята продукция до пазари 
извън ЕС. 

Комисарят по търговия-
та Домбровскис обяви, че 
ЕК ще предложи специфични 
предпазни мерки за всяка 
една от най-засегнатите 
държави (Полша, Унгария, 
Румъния, България, Словакия), 
но не даде повече подробнос-
ти. Единственото ясно към 
момента е, че наложената 
от Полша забрана за внос на 

ването ѝ и два фактора ще 
бъдат водещи – зелените 
политики на ЕС и бъдещото 
членство на Украйна в ЕС. 
Кризите в земеделския бранш 
показват, че е необходимо 
ново начало, нова визия в 
агрополитиките на Съюза, 
които да се основават на 
диалог със земеделската 
общност и на научни данни. 
За да бъдем част от този 
дебат, за да участваме във 
взимането на важните ре-
шения в Брюксел, на нацио-
нално ниво следва да започ-
нем разговора за бъдещето 
на аграрния сектор, да 
имаме формирана дългосроч-
на визия за земеделието, 
която да стане част от 
европейската стратегия.

– Ще бъдат ли облекчени 
зелените правила в Стра-
тегическите планове за 
развитие на земеделието 
и селските райони?

– В първата година от 
прилагане на Стратегиче-
ските планове и проведена-
та кампания по екосхемите, 
фермерите са на мнение, че 
мерките и изискванията са 
административно сложни, 
като предвидената финан-
сова помощ няма да покрие 
загубите им в усилията за 
опазване на околната среда 

и борбата с климатичните 
промени. В последните 
месеци европейски лидери 
изказват мнение за намаля-
ване скоростта на Зеления 
пакт и дори пауза за Зеле-
ната сделка. 

По регламентите за Об-
щата селскостопанска по-
литика е предвидена меж-
динна оценка през 2025 г., за 
да може да се направи ця-
лостна оценка на ефектив-
ността на мерките. Тази 
оценка трябва да даде ясна 
представа кои мерки са 
работещи и кои не. В слу-
чаите, в които резултати-
те от прилагането са неза-
доволителни, следва тези 
мерки да се преработят.

ОСП и законодателство-
то за прилагането ѝ бяха 
приети преди избухването 
на войната в Украйна. Съо-
бразявайки социално-ико-
номическите последствия 
от нея, изглежда, че Стра-
тегическите планове ще 
търпят ревизии след тази 
междинна оценка. Като член 
на Комисията по земеделие 
и развитие на селските 
райони съм на мнение, че 
екологичният преход може 
да се случи само с реалис-
тични мерки и поносими 
изисквания към европейски-

те фермери.
– Какви са начините да 

бъдат изравнени субсиди-
ите и подпомагането на 
българските производите-
ли с тези на европейските? 
Може ли да се очаква до-
пълнително финансиране 
от страна на Европа?

– Заедно с членството на 
България в Шенген, израв-
няването на субсидии за 
българските земеделци, за-
силват усещането сред 
българското общество за 
Европа на двойните стан-
дарти. Изравняването на 
субсидиите за директни 
плащания трябваше да се 
случи още преди два про-
грамни периода. Български-
те земеделци изпълняват 
същите изисквания като 
всички останали земеделци 
от ЕС и продължават да 
получават едни от най-
ниските плащания. 

От началото на мандата 
ми в Европейския парламент, 
като първия и единствен 
пълноправен член в Комиси-
ята по земеделие от 2007 г. 
насам, това е един от воде-
щите ми приоритети. 
Многократно предложих 
текстове за изравняване на 
субсидиите, които не съби-
рат необходимата подкре-

па. Това е тема, по която 
България трябва да продъл-
жи да работи на всички 
нива в Брюксел – в Европей-
ския парламент, Съвета на 
министрите и Европейска-
та комисия. 

В момента в Многого-
дишната финансова рамка 
(МФР) за периода 2021 – 2027 
г. средства за пълна конвер-
генция/изравняване на ди-
ректните плащания не са 
предвидени. Две са възмож-
ностите това да се случи 
– при междинния преглед на 
МФР или допълнително 
финансиране от ЕС за земе-
делците в страните с по-
ниски плащания. 

Миналата седмица по 
време на извънредния дебат, 
отново настоях пред ко-
мисар Войчеховски за израв-
няване на субсидиите на 
българските и другите 
фермери. Припомних, че 
Европа на равните възмож-
ности включва и пълна 
конвергенция на директ-
ните плащания. За съжале-
ние, не получих конкретен 
отговор от комисаря, но 
ще продължа да работя по 
темата докато тази не-
справедливост за българ-
ските фермери не бъде 
преодоляна. 

 Атидже Алиева е магистър по индустриални биотехноло-
гии в Софийски университет „Св. Климент Охридски”. Има 
бакалавърска степен по биотехнологии.
 Работила е на различни позиции в Държавен фонд „Земеделие“. 
 Член на Европейския парламент.
 Владее турски, английски, френски и руски.„

Изравняването 
на субсидиите 
за директни 
плащания 
трябваше да се 
случи още преди 
два програмни 
периода

Г Кризите в земеделския бранш 
показват, че е необходима нова 
визия в агрополитиките на Съюза

АТИДЖЕ 
АЛИЕВА
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

украински селскостопански 
продукти ще продължи да 
действа до юни догодина. 

– Как ще се предотврати 
повторна заплаха за род-
ното производство на 
зърнени и маслодайни кул-
тури – ще има ли включени 
в регламента защитни 
мерки, лицензионни режими 
и квоти за вносните суро-
вини, които да гарантират 
хоризонти да реализация 
на родното производство?

– В Европейския парламент 
очакваме официалното 
предложение на Комисията, 
за да се произнесем по него. 
Надявам се това предложе-
ние да включва няколко важни 
елемента като:

• разширяване на инстру-
ментариума за реакция при 
кризи, което да даде възмож-
ност за подкрепа на евро-
пейския земеделци 

• въвеждане на механизми, 
които да гарантират тран-
зитните коридори на укра-
инска продукция през ЕС до 
пазари от трети страни

• по-голям бюджет на ЕС 
за реакции при кризи. Към 
момента кризисният резерв 
по ОСП от 500 млн. евро, 
който е нов инструмент и 
се използва за първи път през 
2023 г., вече е изчерпан.  Из-
платени са и 9 млрд евро 
държавни помощи в 22 дър-
жави за укрепване на ликвид-
ността на стопанствата. 
Тези числа ясно показват, че 
тежестта и натискът за 
преодоляване на последстви-
ята от войната в Украйна 
са върху националните 
бюджети. 

Очакваме предложението 
на ЕК следващата седмица. 

Това са мерките в крат-
косрочен план. Големият 
въпрос за бъдещето на евро-
пейското селско стопанство 
в контекста на членството 
на Украйна в ЕС те първа 
предстои да бъде обсъждан. 
Предстои най-голямата 
реформа на ОСП от създа-

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Радиото. Това уникално 
пространство, което ни 
пренася като слушатели на 
мястото на събитията по 
света и у нас, запознава ни 
с интересни събеседници, с 
нелеки съдби, с мигове на 
радост и поводи за гордост. 
Радиото не е просто едно 
средство за комуникация, 
то е прозорец към света. 

В епохата на бързо разви-

ващите се технологии, то 
се преобразява в нещо ново. 
От традиционните вълни 
на аналоговата епоха до 
дигиталните потоци и 
подкастите на днешния ден, 
радиото се приспособява 
към изискванията на съвре-
менния слушател. Техноло-
гичният напредък отваря 
вратата за по-широк достъп 
и по-разнообразно съдържа-
ние, правейки го по-достъп-
но от всякога.

Но зад виртуалните 

дигитални станции и чес-
тотите на ефира стоят 
трудът и професионализмът 
на радиожурналистите. Те 
са гласът, който преобразя-
ва сухите факти в истории, 
който вълнува и информира. 
Работейки в този динамичен 
свят, те докосват сърцата 
на слушателите със своите 
репортажи, с търсенето на 
истината. Те са свидетели 
и разказвачи на събитията, 
които вълнуват обществе-
ността. 

За да ни потопят в ин-
тересния свят на радиото, 
колеги от БНР-Бургас и 
„Дарик“ за кратко влязоха в 
ролята на събеседници. По-
водът бе 25 януари, който 
е обявен за Ден на българско-
то радио. 

През 1907-а, според дого-
вор между българското и 
руското правителство, до 
село Франга (днес Каменар), 
северно от Варна, започва 
работа първият български 
безжичен телеграф.

През лятото на 1911 г. на 
борда на крайцера „Надежда” 
започва да работи радио-
станция. На 1 май 1912 г., 
влиза в редовна експлоатация 
първата българска брегова 
радиостанция до село Фран-
га, „която служи за приема-
не и предание на телеграми 
от странство и България”.

Началото на обществе-
ното радиоразпръскване в 
България е поставено през 
1929 г., когато група инже-
нери, начело с техника  

Георги Вълков, построяват 
60-ватов радиопредавател 
в Инженерната работилни-
ца в София.

През последната седмица 
на месец ноември 1929 г. в 
ефир за първи път прозву-
чават думите „Ало, ало, тук 
е Радио София!“. Впоследствие 
радиото навлиза в масова 
употреба из цяла България, 
като става едно от основ-
ните средства за далекосъ-
общения.

„Добър ден, Вие сте с…“. Журналистите от две електронни 
медии пред „Черноморски фар“ с думи за празника си
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„Без радио не мога“. Говорят 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Дияна Бедросян е програм-
ният директор и главен ре-
дактор на „Дарик Югоизток“, 
коeто заема важна роля в 
бургаската журналистика и 
безспорно е един от факто-
рите не само в града, но и в 
целия регион. За себе си спо-
деля, че след работа в теле-
визия и вестник е била скеп-
тична  за  реализация  в 
сферата на радиото. Повече 
от 10 години в „Дарик“ опро-
вергават първоначалните ѝ 
съмнения. 

„Мислех, че радиото ще е 
скучно. За щастие, след пока-
на от Краси Калудов – тога-
вашният главен редактор в 
Бургас, се озовах точно там, 
защото „Дарик“ не е просто 
радио, това е жив и постоян-
но растящ организъм. Разбрах 
го още в първите месеци, 
когато започнах там, заедно 
с Калудов и Веселин Максимов. 
Има силата на въображението 
и изобилие от инструменти, 
с които да променя нагласи, 
но без да е агресивна. Неслу-
чайно повечето ярки личности 
в България са тръгнали имен-
но от „Дарик“… и им личи. 
Най-вече по свободата да 
изразяват мнение, защото 
мисля, че много малко са на-
ционалните медии в България, 
които могат да се похвалят 
с такава свобода. Щастлива 
съм, че работя тук, защото 
остана единствената нови-
нарска частна медия с нацио-
нално покритие“, споделя тя.

Всички, които са съвремен-
ници на появата на „Дарик“ 
на пазара, помнят какво съ-
битие беше това – първото 
частно радио в България след 
промените през 89-а. Вече 31 
години продължава да е фактор. 

„Приносът на „Дарик радио“ 
като дете и лице на демокра-
тична България е безспорен и 
през годините е носело харак-
тера на своя създател Радосвет 
Радев. За пример ще дам само-
то начало: той прибира най-
добрите журналисти на БНР, 
след като са уволнени по 
политически причини. В мо-

мента, в който свалят „Ка-
налето“ от ефир, им предос-
тавя студиото на медията 
си, за да направят предаване-
то. B края на социалистическия 
режим в България Радосвет 
Радев съобщава в ефира на 
държавното радио, че вече ще 
се обръща към събеседниците 
си с „госпожо“ и „господине“. 
Зората на прехода има обек-
тивната и мащабна картина 
именно на „Дарик“. Мисля, че 
този модел на плуване срещу 
течението е запазен, а разви-
тието му продължава“, 
обясни главният редактор.

Радио и подкаст 
удрят социалните 
медии по рейтинг

Като традиционна медия 
радиото продължава да е 
конкурентоспособно заради 
това, че си остава най-бързи-
ят начин да получиш инфор-
мация, дори и нещо повече – от 
него ще чуеш всичко, без 
възможност да избираш, 
обяснява Бедросян.

„Също както и е при вест-
ниците на хартия. Силата му 
е в това, че днес, заради диги-
талните услуги, хората не 
получават цялата информация. 
Чрез устройствата си вече 
всички сме таргетирани в 
интернет пространството. 

Всички сме продадени така да 
се каже. Търсачката така е 
направена, че ти предлага 
само това, което би искал да 
видиш, според възраст, пол, 
интереси, по тема. Но не си 
даваме сметка, че това ни 
отнема реалният поглед над 
нещата. Той е пречупен през 
това, което ти би искал да 
видиш, а това не е реалността. 
Ето това го няма в радиото. 
В този смисъл ефирът е чист 
и слушателите не получават 
избирателно, а цялата инфор-
мация“, поясни тя.

Световни проучвания вече 
показват една нова тенденция 
– радио и подкаст стават все 
по-конкурентни на социални-
те медии и ги удрят по рейтинг.

„Водещият на рубриката 
ни „Икономистът говори“, 
проф. д-р Милен Балтов, из-
веде тази тема още преди две 
години, позовавайки се на сп. 
„Икономист“. И ако в САЩ 
това вече е осезаемо, ние като 
периферия ще усетим със 
закъснение този феномен“, 
каза още главният редактор.

„Дарик“ тя определя като 
медия с много инструменти 
– пакет от дигитални медии, 
които са строго профилирани, 
заедно с новинарски портал, 
онлайн телевизия, подкаст, 
списание, дългогодишните 
проекти като класацията 

„Мъж на годината“, „Най-до-
брият град за живеене в Бъл-
гария“, „40 до 40“, „Стиховете 
остават“, фондацията на 
„Дарик“ за подпомагане на 
успешни и талантливи хора.

С Дияна Бедросян също 
обсъдихме въпроса с наблюда-
ващата се тенденция за фе-
минизиране на професията 
журналист. Тя обаче е кате-
горична, че в „Дарик“ по-скоро 
дори се наблюдава противо-
положния тренд. 

„В ефира звучат повече 
мъжки гласове. Те не са само 
водещи, а са журналисти, 
които не само могат да 
анонсират и да поставят 
теми, но и могат да ги ана-
лизират. Винаги е било така, 
въпреки че през годините е 
имало много силни, успешни 
журналисти и публицисти 
жени, аудиторията на „Дарик“ 
е предимно мъжка и водещи-
те на предаванията също. 
Ако някъде има феминизира-
не, което невинаги означава 
повече жени, то е по причи-
ни много далечни от журна-
листиката. По-скоро у нас е 
свързано с… бъркането на 
професиите поради други 
водещи фактори. Но пак да 
кажа, това е много далеч от 
журналистиката“, катего-
ричен е програмният дирек-
тор.

Екипът – най-голяма 
гордост

Нито една медия няма как 
да е успешна, ако няма про-
фесионален и сплотен екип. 
На въпроса с какво най-много 
се гордее от работата си на 
мениджър в „Дарик“ тя по-
сочва стотиците случаи, в 
които тя и колегите ѝ са 
били полезни на отделни 
хора и най-различни общности. 

„Въпреки че сме частна 
медия, работим много в 
посока да сме обществено 
нужни. Екипът ни на този 
етап е малък, но доста ка-
чествен и вероятно затова 
ефективността му е голяма. 
Много от успешните ни 
социални и благотворител-
ни кампании сме правили за 
изключително кратко време, 
чрез смели и креативни про-
екти бих го сравнила на мо-
менти като скок от висок 
мост само с едно спасително 
въже. Впоследствие резул-
татът е бил дълготраен“, 
каза тя и продължи:

„Тонрежисьорът ни Мел-
кон Задикян е пианист, ди-
ригент и разбира се, профе-
сионалист в работата си, 
но успява да предава много 
от собствения си сензитивен 
подход към изкуството на 
всички нас. Мара Дучева – 

рекламният ни мениджър, е 
човек с изключителни позна-
ния в различни сфери, много 
опитна и е буквално генера-
тор на творчески идеи. 
Мисля, че работя и с един от 
малкото останали стой-
ностни разследващи журна-
листи, които подхождат с 
прецизност и почтеност в 
професията – Лалка Дими-
трова. Тя има редица нацио-
нални награди за своите 
разследвания по теми с ре-
гионално, национално и с 
международно значение. И 
винаги тръгва от индивиду-
алния случай към сериозните 
последствия, до които той 
може да доведе“.

А за да изброи външните 
автори на рубрики и смисъ-
лът на това, което правят, 
Бедросян коментира с ус-
мивка, че ще ѝ трябва цял 
отделен брой на „Черномор-
ски фар“, в който също е 
имала честта да работи. 

„Работата в радиото ме 
научи, че ако даваш това, 
което е нужно, полезно за 
хората, получаваш удоволст-
вие от ежедневния си труд 
и това ти помага да надграж-
даш. Даде ми умения в много 
различни сфери, в които 
преди това не бих си и поми-
слила да се пробвам“, завърши 
тя.

Дияна Бедросян: „Дарик“ е свобода и простор на въображението – 
това, което дигиталният свят ни ограбва 

Едно от най-важните и стойностно организирани събития на медията е пленерът „Звук и свет-
лина“, който вече има 23 издания                     ФОТО: АРХИВ, ДАРИК

Повече от 10 години Дияна Бедросян (вляво) е неуморният дви-
гател в „Дарик Бургас“                            ФОТО: АРХИВ, ДАРИК
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гласове – емблеми от бургаския ефир

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Денят на българското 
радио е и рожден ден на БНР. 
Всяка година на този ден 
колегите от обществена-
та медия празнуват. Пред 
наш репортер за магията 
на радиото и честта да 
работят в електронната 
медия говориха директорът 
на БНР-Бургас Кирил Кос-
тадинов и главният редак-
тор Петя Янакиева.

От 1992-ра до ден днешен 
Костадинов работи в радио. 
Колко са се променили не-
щата, не само технически, 
но и като медия, той ко-
ментира по следния начин: 

„Това са цели вселени 
разлика. Почнахме при едни 
възможности, дадености 
и очаквания, а сега всичко 
това е тотално променено. 
Хората не стоят залепени 
24 часа за радио апаратите, 
както се казва. Това също 
е толкова условно, защото 
хората ни слушат основно 
вече през телефона си и в 
колата. Нещата, които 
имахме като очаквания 
преди 30 и повече години, 
сега са от съвсем друго ес-
тество. На практика в 
съвремието всяка една 
медия е всякаква медия. Т.е. 
и радиото на този принцип 
реално погледнато не е само 
такова, а и вестник, сайт, 
видео, социална мрежа и 
какво ли още не“.

Главният редактор Пе-
тя Янакиева определи ра-
диото като Стара госпожа, 
която трябва да учи нови 
номера в новите времена. 

„С трикове се опитваме 
да оставаме конкуренто-
способни на пазара. Използ-
ваме всички социални кана-
ли, откъдето да върви 
информацията от нас, а и 
ние да черпим такава. С 
модерната форма подкаст 
също се опитваме да вли-
заме в новото време. Както 
каза г-н Костадинов, ради-
ото е и вестник, и телеви-
зия“, обясни тя и добави, 
че съвсем скоро, в края на 
месеца ще стартират нов 
подкаст, чийто първи гост 
ще е изключително инте-
ресен – единственият 

български капитан, на кой-
то има кръстен остров в 
Антарктида. 

Няма как да подминем и 
въпроса с феминизирането 
на професията журналист 
и в разговора с колегите от 
БНР. Директорът Кирил 
Костадинов потвърждава, 
че това е факт и че във все 
по-голяма рядкост се пре-
връща звученето на мъжки 
глас в ефира.

„Не мога да си обясня 
точно защо, но има такава 
тенденция. Има го сигурно 
и момента с липсата на 
интерес към професията 
от страна на младите 
хора“, посочи той.

Главният редактор смя-
та, че желаещите да рабо-
тят като журналисти не 
са чак толкова малко. Спо-
ред нея проблемът е по-
многопластов и е свързан с 
образованието и с нивото 
на това, което образова-
телната система произ-
вежда.

„При нас са идвали по-
стоянно хора за работа, 
дори и такива, завършили 
журналистика. Обаче като 
видят какво представлява 
работата, колко е, каква е, 
как всеки ден си изправен 
пред някакви казуси, които 
са и морални, в един момент 
се вижда, че такива кадри 
не са подготвени. Говорим 
дори и за писането, за на-
чина на изразяване, за гра-
мотността. За мен това 
е големият проблем. Така 
че от тук нататък ще 
говорим не толкова дали е 
феминизирана професията, 
а за това какъв продукт ще 
представя на финала“, каза 
Янакиева.

„Сирак Скитник“ – 
„Оскарът“ във 

витрината на БНР

Както споменахме по-
горе, Денят на българското 
радио е и рожден ден на 
националното радио. 

„Това е официално денят, 
в който цар Борис III изда-
ва указ, че радиото става 
държавна собственост. 
Всъщност по този начин 
се регулира и регламентира 

реално дейността на ради-
ото. Това, че през 1929-а 
някой е казал: „Ало, ало, тук 
е радио София“ е началото, 
но всъщност радиото като 
такова, каквото работим 
и ние към днешна дата, е 
поставено тогава“, при-
помни директорът на 
БНР-Бургас.

За Петя Янакиева нача-
лото на радиото е свърза-
но с един много енергичен 
и вдъхновяващ човек, по 
думите ѝ, а именно Сирак 
Скитник. Това е артистич-
ният псевдоним на родения 
в Сливен български писател 
и художник Панайот Хри-
стов. След като цар Борис 
III одържавява „Радио София“ 
на 25 януари 1929-а, на 18 
юни същата година Христов 
пръв поема поста главен 
ръководител на радиото и 
остава на него до смъртта 
си през 1943-а. 

„Всяка година това се 
отбелязва и с една церемо-
ния, която БНР прави. Тя 
е свързана с награди – за 
журналистическо присъст-
вие. Ето в новите времена, 
за които говорим и за 
мултимедиен проект, за-
щото по този начин се 
работи. Сирак Скитник 
служи като мерило и връ-
щане към онези години, към 
онова, което радиото е 
маркирало като важно, към 
онази стойност, която е 
задавало, към онова при-
съствие, което е имало сред 
обществото. Хубаво е, че 
го правим ежегодно това 
обръщане назад във време-
то, въпреки че днес е труд-
но и си го казваме всеки ден. 
Все пак стоим на тези 
основи, за да можем да 
продължим“, убеден е глав-
ният редактор.

„А това са едни ценнос-
ти, които се опитваме да 
запазваме към днешна дата, 
особено в тези времена на 
фалшиви новини и one man 
media шоу (б.а. медии с по 
един човек, предимно сай-
тове). По този начин се 
опитваме да гарантираме 
достоверността на инфор-
мацията“, добави Кирил 
Костадинов.

БНР-Бургас е носител на 

4 поредни награди „Сирак 
Скитник“, което е впечат-
ляващ атестат за работа-
та на журналистите в 
него. Още повече, че през 
2022-ра бургаският клон на 
националното радио навър-
ши едва 10 години. 

„Това са нашите „Оскари“. 
Като се върна назад във 
времето, те са и за журна-
листически материали, и 
за открояващо присъствие 
зад микрофона. Това вина-
ги е била тънката червена 
линия на нашите общест-
вени кампании. Това е не-
щото, което е направило 
впечатление на конкретно 
жури, на Обществен съвет 
и изобщо на обществото“, 
продължи директорът на 
БНР-Бургас.

Освен наградите „Сирак 
Скитник“ през годините 
журналисти от БНР-Бур-
гас са носители и на много 
други награди за труда си.

Кампании

„Обществената медия е 
силно ангажирана с най-
различни кампании. Често 
малките истории и пробле-
ми на хората намират 

място при тях“, заяви 
Янакиева. 

„Нашата врата винаги 
е отворена и помагаме 
колкото можем. Много 
кампании прави радиото, 
които са свързани със со-
циални домове например“, 
каза тя.

Костадинов дори смята, 
че екипът му възприема 
каузите по един по-различен 
начин и са въвели тяхно 
ноу-хау. 

„Ние сме хора, които не 
само отразяват дадените 
събития, но и създаваме 
такива. Много силни са 
кампаниите в подкрепа на 
четенето, образованието, 
издаваме книга с приказни 
истории, опитваме се да 
мотивираме децата да 
създават нещо, да бъдат 
активни в тази посока. По 
същия начин е и кампания-
та ни за пътна безопасност. 
Това е изключително болна 
тема, особено в Бургас, 
където имаме много нели-
цеприятни примери. Така 
че с всичките си тези дей-
ности радиото наистина 
се превърна в обществена 
институция“, посочи той.

За клишетата и тяхна-

та вярност говори Кирил 
Костадинов. Според него 
именно едно такова е това, 
че радиото е магия.

„Това да не виждаш чо-
века, а да чуваш гласа му си 
носи своята мистерия. 
Иначе за мен радиото си е 
занаят. Това си е денонощ-
на работа, но същевремен-
но е и някаква тръпка. Не 
познавам хора, които да са 
се влюбили в радиото и да 
са го оставили. Веднъж 
радио – винаги радио“, за-
върши директорът.

Главният редактор е 
благодарен за наученото 
умение да бъдеш търпелив. 

„Невинаги нещата се 
получават веднага и сега. 
Има теми, които са с про-
дължение, има казуси, които 
вървят във времето, поня-
кога и с години. С колегите 
се шегуваме помежду си, че 
има проблеми, с които ще 
се пенсионираме. За мен 
най-хубавото на работата 
в радиото е, когато някой 
се обади и каже: „Благодаря, 
че ми помогнахте, благода-
ря, че ви има! Слушаме ви 
всеки ден!“. Все още има 
такива слушатели“, отбе-
ляза Янакиева.

Петя Янакиева и Кирил Костадинов 
от БНР за Старата госпожа,  
която трябва да учи нови номера

В редакцията на националното радио цари професионолизъм             ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Директорът на БНР-Бургас Кирил Костадинов 
е свидетел на трансформацията на радиото 
за 32-те години опит

ФОТО: АРХИВ, БНР-БУРГАС

Един от дългогодишните и най-разпознаваеми 
гласов в бургаския ефир – главният редактор 
Петя Янакиева

ФОТО: АРХИВ, БНР-БУРГАС

ОБЯВА

Община Средец, гр.Средец, област Бургас, обявява:
1. На основание Заповед № 272 от 18.01.2024 г., 

Кмета на община Средец, търгове с тайно наддаване за 
отдаване под наем на част от имоти –публична и частна 
общинска собственост, за срок от 5 години, а именно:

• Общинско помещение с площ от 18 кв.м. (осемна-
десет квадратни метра), находящо се в югоизточната част 
на първи етаж на масивна двуетажна сграда – кметство 
с. Дебелт, с обща з.п. на сградата 380 кв.м., изградена в 
УПИ XII, кв.34 по плана на селото, при граници на поме-
щението: изток – външен зид, запад – общ. помещение, 
север – коридор и юг – външен зид, предназначено за 
лекарски кабинет, при начална тръжна цена за месечен 
наем за ползваните 18 кв.м. в размер на 108,00 лв. /без 
вкл. ДДС/ и депозит за участие в размер на 10,80 лв.;

• Общинско помещение с площ от 49 кв.м. (чети-

ридесет и девет квадратни метра), находящо се в севе-
розападната част на първи етаж от масивна триетажна 
сграда с обща з.п. на сградата 240 кв.м., изградена в 
УПИ XII, кв.47 по плана на град Средец, при граници на 
помещението: изток – външен зид, запад – външен зид, 
север – общ.помещение и юг – стълбище, за офис, при 
начална тръжна цена за месечен наем за ползваните 49 
кв.м. в размер на 137,20 лв. /без вкл. ДДС/ и депозит 
за участие в размер на 13,72 лв.

2. На основание Заповед №284/19.01.2024 г. на кмета 
на община Средец  търг с явно наддаване за отдаване под 
наем на имот с идентификатор 17974.21.55 по КККР на 
гр.Средец, местност „Белия камък”, с площ 4682 кв.м., 
трайно предназначение на територията: земеделска, нтп- 
овощна градина, 7 категория, считано от стопанската 
2023/2024 година, за срок до 5 стопански години, с  
начална тръжна цена 25,00 лв/дка. Депозита за участие 
е в размер на 10 % от началната тръжна цена умножена 

по площта на имота.
    Търговете ще се проведат на 06.02.2024 г. от 10,00 

ч., 10:10 ч. и 10:20 ч. в зала № 2, ет.2  в сградата на 
община Средец.

Цената на тръжната документация е в размер на 
24,00 лв. с ДДС, внесена до 16:00 ч. на 02.02.2024 г.

Документи за участие в търговете се подават в дело-
водството на община Средец до 16:00 ч. на 02.02.2024 г.

Определеният депозит за участие се внася в касата 
на Общината или по банкова сметка на община Средец 
BG53BPBI79373347649603 BIC: BPBIBGSF – БПБ Средец 
до 16:00 ч. на 02.02.2024 г.     

При неявяване на поне двама кандидати за участие, 
повторни търгове ще се проведат на 13.02.2024 г. при 
същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.bg., инфор-
мационното табло на Общината и тел: 05551/ 7730, 
05551/7690. 
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Спортният център „Изгрев“ 
вече ще се казва „Нефтохимик“
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Спортният център 
„Изгрев“ вече ще се казва 
„Нефтохимик“. Това реши 
Спортната комисия към 
Общински съвет – Бургас 
по време на редовното си 
заседание. В деловодство-
то е постъпило писмо от 
Михаил Атанасов, замест-
ник-председател на Упра-
вителния съвет на ФК 
„Нефтохимик Бургас 1962“, 
с което ръководството 
желае промяната в името. 

„Повече от 10 години 
футболен клуб „Нефто-
химик Бургас“ използва за 
своите нужди спортен 
център „Изгрев“, като на 
територията му трени-

рат над 200 деца и двата 
мъжки отбора на клуба. 
През трибуните преми-
нават десетки родители 
на ден, а на мачовете през 
уикендите стотици хора 
ги изпълват. През минала-
та година клубът успя да 
подпише договор за 30 
години за право на ползва-
не, с което показа още 
една стъпка в желанието 
си за изграждане на собст-
вен дом. Обектът е част 
от новата история на 
клуба и той се свързва 
най-вече с неговото име 
– „Нефтохимик“. Затова 
нашето искане е за промя-
на на наименованието“, 
пишат от ръководството 
на клуба. 

Пред репортер на „Чер-
номорски фар“ председа-
телят на Комисията по 
спорт и младежки дейност 
Красимир Калудов заяви, 
че той и колегите му ут-
върдително са подкрепили 
искането на „Нефтохимик“. 

Преди дни отборът 
стартира зимната си 
подготовка преди подно-
вяване на мачовете от 
новия полусезон. Утре 
клубът излиза срещу „Си-
ни камъни“ (Сливен). На 3 
февруари бургазлии ще 
играят с дублиращия от-
бор на „Черно море“ (Варна). 
На 7 февруари още една 
контрола предстои в 
Сливен срещу едноименния 
отбор.

Футбол. „Това е част от новата ни история“, твърдят от клуба

ОБЯВА

Община Поморие на основание чл.3, ал.3, т.2 
във връзка с чл.1, ал.2, т.1, чл.4, ал.4, чл.31, ал.1, 
чл.32, ал.2, т.1 и ал.4 от Закона за приватизация 
и следприватизационен контрол, във връзка с 
чл.5, чл.6, ал.1 , чл.8, чл.9 и чл.16, ал.2 и 3 от 
Наредбата за търговете и конкурсите и Решения 
№1201/30.06.2023г. и №41/15.12.2023г. на Общински 
съвет – Поморие обявява на заинтересованите, че е

ОТКРИТА ПРОЦЕДУРА  
ПО ПРОВЕЖДАНЕ НА ПУБЛИЧЕН ТЪРГ

с явно наддаване по реда на чл. 32, ал. 2, т. 1 от 
ЗПСК и чл. 11 – чл. 16 от Наредбата за търговете 
и конкурсите за продажба на:

I.Предмет: Притежаваните от Община Поморие 
20 % или 2 777 дяла от капитала на „КАБЛАНД“ 
ООД, ЕИК: 102922800.

II.Начална тръжна цена за продажбата на 
описаното в т.I /първа/ имущество е в размер на 
1 954 200лв. (един милион деветстотин петдесет 
и четири хиляди и двеста лева). 

III. Стъпка на наддаване – 195 420лв. (сто 
деветдесет и пет хиляди четиристотин и двадесет 
лева).

IV. Депозитът за участие в търга е в размер на 
195 420лв. (сто деветдесет и пет хиляди четирис-

тотин и двадесет лева). Банкова сметка за внасяне 
на депозити: IBAN:BG02UNCR70003317000103; 
BIC:UNCRBGSF, “УниКредит Булбанк”АД, филиал 
Поморие. Краен срок за внасянето му е – 30-я /
тридесетия/ ден от датата на обнародването на 
решението в „Държавен вестник“– 19.02.2024г.

V. Утвърдената тръжна документация за участие 
в търга се закупува в отдел ОСТУП (втори етаж, 
стая 27) срещу документ за платена такса в размер 
на 50 (петдесет) лева без ДДС, внесена в касата 
на Община Поморие, всеки работен ден до 16:00 
часа на 25-я /двадесет и петия/ ден от датата на 
обнародването на решението в „Държавен вестник“ 
–  13.02.2024г. 

VI. Предложенията за участие в търга се по-
дават в запечатан непрозрачен плик с надписано 
наименование на обекта (Публичен търг с явно 
наддаване по реда на чл. 32, ал. 2, т. 1 от ЗПСК 
и чл. 11 – чл. 16 от Наредбата за търговете и 
конкурсите за продажба на притежаваните от 

Община Поморие 20 % или 2 777 дяла от капитала 
на „КАБЛАНД“ ООД, ЕИК: 102922800) и името на 
участника в срок до 17:00 часа на 30-я /тридесетия/ 
ден от датата на обнародването на решението в 
„Държавен вестник“ – до 19.02.2024г. в Център за 
административно обслужване на Община Поморие, 
гише №3, в административната сграда на Община 
Поморие, гр. Поморие, ул. „Солна“ № 5.

VII. Дата за провеждане на търга: на 31-я /
тридесет и първия/ ден от датата на обнародване 
на решението в “Държавен вестник” – 20.02.2024г. 
от 14,00ч. в заседателна зала №2, находяща се на 
първи етаж в административната сграда на Община 
Поморие, гр. Поморие, ул. „Солна“ № 5.

VIII. В случай на неявяване на нито един кан-
дидат, търгът за продажба на притежаваните от 
Община Поморие 20 % или 2 777 дяла от капитала 
на „КАБЛАНД“ ООД, ЕИК: 102922800, следва да 
се проведе при същите условия, но със следните 
срокове:

- Срок за закупуване на тръжна документация 
- до 16.00 часа на 35-я /тридесет и петия/ ден от 
датата на обнародване на решението в „Държавен 
вестник“ – 23.02.2024г.

-  Краен срок за внасяне на депозита за участие 
в търга в размер – 195 420 лв. - 40 -я /четириде-
сетия/ ден от датата на обнародване на решението 
в „Държавен вестник – 28.02.2024г.;

- Срок за подаване на предложения - до 17:00 
часа на 40 -я /четиридесетия/ ден от датата на 
обнародване на решението в „Държавен вестник“ 
– 28.02.2024г.;

- Провеждане на търга - 14.00 часа на 41-я /
четиридесет и първия/ ден от датата на обнародване 
на решението в „Държавен вестник“ – 29.02.2024г. 
в заседателна зала №2, находяща се на първи етаж 
в административната сграда на Община Поморие, 
гр. Поморие, ул. „Солна“ № 5.

IX. Оглед на недвижимите имоти, собственост 
на дружеството да се извършва всеки работен 
ден в срок до 15.00 часа до деня, предхождащ  
датата за провеждането на търга, след закупуване 
на тръжна документация и предварителна заявка 
в отдел ОСТУП. 

X. Когато последния ден на срока е неприсъствен, 
този ден не се брои и срока изтича в следващия 
след него присъствен ден.

Отборът 
в момента 
провежда 
зимната си 
подготовка
ФОТО: НЕФТОХИМИК

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Исторически първи 
трофей завоюва волейбо-
лен клуб „Дея Спорт“. 
Бургаският отбор спече-
ли Купата на България при 
мъжете след успех на 
финала срещу „Левски“ с 
3:1 гейма. Преди това 
момчетата на треньора 
Франческо Кадеду нади-
граха „Пирин“ (Разлог) 
също с 3:1, а на полуфина-
ла подчиниха и тима на 
ЦСКА с 3:2.

25:20, 17:25, 25:17, 25:18 
– това е резултатът от 
отделните геймове във 
финалния двубой, който 
се игра в залата на „Левски“ 
в София.

„Дея Спорт“ игра като 
добре смазана машина, 
която не остави много 

шансове на съперника и 
закономерно би „сините“ 
с 3:1.

Георги Братоев, Николай 
Учиков, Николай Николов, 
Теодор Тодоров, Валентин 
Братоев, Димитър Василев 
и либерото Мартин Ива-
нов бяха главните герои 
на бургаския отбор, под-
крепени от влизащите 
като резерви във възлови 
моменти от този финален 
двубой Лукас Мадалоз и 
Закари Паланкай-Омошеби.

За MVP на финалния 
турнир беше определен 
Николай Николов.

„Този приз не е само за 
мен, той е за целия отбор. 
Всички момчета го заслу-
жават. Само „Дея“, заяви 
Ники Николов.

„Това е шестата ми 
купа в кариерата. Тя е и 

най-сладката, защото я 
спечелих с отбор като „Дея 
Спорт“, призна капитанът 
Георги Братоев.

„Развиваме и надграж-
даме този проект вече 
осем години. Постоянно 
надграждаме и резултатът 
е налице. Всички момчета 
от отбора, треньорът 
Франческо Кадеду и хора-
та от неговия щаб бяха 
уникални. Купата е наша. 
Тук е мястото да благо-
даря на Община Бургас за 
подкрепата, включително 
и финансова“, заяви соб-
ственикът и президент 
на „Дея Спорт“ д-р Алек-
сандър Маджуров, който 
осигурява голямата част 
от бюджета на клуба, 
така необходим за ком-
форта на всички състеза-
тели.

ОБЯВЛЕНИЕ

Изгубена е диплома за полувисше образование със специалност ПУП, 
с регистрационен номер 5709/90 от 21.10.1996 г., на името на Ири-
на Тодорова Костова.

Исторически първи трофей за волейболния клуб „Дея Спорт“

Волейболистите триумфираха с Купата на България               ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички смартустройства

За реклама:
056 825 435, 0878 424 698

reklama@faragency.bg



На основание чл. 23, ал. 4, т.1 от ЗМСМА, чл.39, ал.1, 
от ПОДОСКВОА на Община Бургас, свиквам ШЕСТОТО 
ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет – Бургас на 30.01.2024 
година  (вторник) от 9:00 часа, с продължение на 
31.01.2024 година (сряда) от 09:00 часа при неизчерп-
ване на дневния ред, в заседателната зала, находяща се 
в „Културен дом на нефтохимика”, ет.2, при следния 

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД

1. ОбС 08-00-15028 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предло-
жение за приемане на декларация на Общински съвет 
– Бургас за изграждането на Национален център за 
протонна терапия в Бургас

2. ОбС 08-00-14981 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Програма 
за управление за срока на мандата 2023 – 2027

3. ОбС 08-00-15024 Доклад от д-р Георги Дракали-
ев – председател на Временна комисия за изработ-
ване на проект на Правилник за организацията и 
дейността на общинския съвет, неговите комисии и 
взаимодействието му с общинската администрация 
на община Бургас, относно: Правилник за организа-
цията и дейността на общинския съвет, неговите комисии 
и взаимодействието му с общинската администрация на 
Община Бургас 

4. ОбС 08-00-14924 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Приема-
не на Наредба за изменение и допълнение на Наредбата 
за условията и реда за записване, отписване и премест-
ване на деца в общинските детски ясли, детски градини 
и полудневни, подготвителни групи към училищата на 
територията на община Бургас

5. ОбС 08-00-14923 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Приема-
не на Правила за прием на деца в първи клас в учебни 
заведения на територията на община Бургас за учебната 
2024/2025 година и Правила за прием на деца в общин-
ски самостоятелни детски ясли, детски градини и полу-
дневни подготвителни групи към училища на територия-
та на община Бургас за учебната 2024/2025 година

6. ОбС 08-00-14970 Доклад от д-р Георги Дракали-
ев – председател на ПК по общинска собственост, 
общински предприятия и дружества, относно: Пра-
вилник за изменение на Правилника за организацията и 
дейността на обществения посредник на територията на 
Бургаска община

7. ОбС 08-00-14971 Доклад от д-р Георги Дракали-
ев – председател на ПК по общинска собственост, 
общински предприятия и дружества, относно: Пра-
вилник за изменение на Правилника за еднократно фи-
нансово стимулиране на родители за насърчаване на 
раждаемостта и подпомагане на отглеждането на деца на 
територията на община Бургас

8. ОбС 08-00-14972 Доклад от д-р Георги Дракали-
ев – председател на ПК по общинска собственост, 
общински предприятия и дружества, относно: Пра-
вилник за изменение на Правилника за организацията и 
реда за приватизация в община Бургас

9. ОбС 08-00-14973 Доклад от д-р Георги Дракали-
ев – председател на ПК по общинска собственост, 
общински предприятия и дружества, относно: Пра-
вилник за изменение на Правилника за предоставяне на 
средства от общинския бюджет за съфинансиране на 
проекти на сдружения с нестопанска цел

10. ОбС 08-00-14974 Доклад от д-р Георги Драка-
лиев – председател на ПК по общинска собственост, 
общински предприятия и дружества, относно: Пра-
вилник за изменение на Правилника за финансово 
подпомагане на процедури инвитро на лица, двойки и 
семейства с репродуктивни проблеми, живущи на тери-
торията на община Бургас

11. ОбС 08-00-14975 Доклад от д-р Георги Драка-
лиев – председател на ПК по общинска собственост, 
общински предприятия и дружества, относно: Пра-
вилник за изменение на Правилника за реда за предос-
тавяне на еднократни безвъзмездни финансови помощи 
на физически лица

12. ОбС 08-00-14976 Доклад от д-р Георги Драка-
лиев – председател на ПК по общинска собственост, 
общински предприятия и дружества, относно: Пра-
вилник за изменение на Правилника за реда на предос-
тавяне на целеви финансови средства от общински 
здравен фонд

13. ОбС 08-00-14999 Докладна записка от Диана 
Саватева – зам.-кмет „Култура и вероизповедания“, 
относно: Правилник за изменение и допълнение на 
Правилник за работата на фонд  „Култура“ на Община 
Бургас 

14. ОбС 08-00-15000 Докладна записка от Михаил 
Ненов – зам.-кмет „Образование, здравеопазване, 
социални дейности и младежки политики“ на Община 
Бургас, относно: Правилник за устройството и дейност-
та на общински музей „Авиомузей Бургас“ – гр. Бургас

15. ОбС 08-00-15002 Докладна записка от общин-
ските съветници от ПП „Възраждане“, относно: При-
емане на Наредба за изменение и допълнение на Наред-
ба за рекламната и информационната дейност на тери-
торията на Община Бургас

16. ОбС 08-00-15019 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Кандидат-
стване на Община Бургас с проектни предложения: 1. 
„Подобряване на инфраструктурата за събиране и отвеж-
дане на отпадъчни битови води от гр. Българово, община 
Бургас: канализация за отпадъчни води – втори етап” и 
2. „Изграждане на ПСОВ Българово” за отпускане на 
безвъзмездна финансова помощ за проекти в сектор 
„Управление на водите“ от  Предприятието за управление 
на дейностите по опазване на околната среда

17. ОбС 08-00-15020 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Кандидат-
стване на Община Бургас с проектно предложение за 
функциониране на Областен информационен център 
Бургас 2024 г. – 2029 г. по процедура за директно пре-
доставяне на безвъзмездна финансова помощ по про-
грама „Техническа помощ“ BG16RFTA001-1.006 „Ефек-

тивна национална мрежа от областни информационни 
центрове в България“ 

18. ОбС 08-00-14985 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Опреде-
ляне периода и териториите в град Бургас, в които се 
забраняват извършването на строителни и монтажни 
работи, по смисъла на чл. 15 от Закона за устройство на 
Черноморското крайбрежие (ЗУЧК) 

19. ОбС 08-00-14991 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Стопа-
нисване и управление на туристически обект: „Благоус-
трояване – обособяване на мултифункционална зона с 
пространство за занимания на открито – детски атракцион, 
посветен на темата за морската флора и фауна, и рибар-
ския занаят, площи за рекреация, паркова мебел, алей-
на мрежа и озеленяване и ажурна ограда“ в ПИ с иден-
тификатор 07079.10.1315 по КК на гр. Бургас, УПИ XII-1315 
„за етнографски културно-исторически комплекс, благо-
устрояване и ТП“ в местност „Рибарско пристанище“  (б. 
м. „Ченгене скеле“), землище на кв. „Крайморие“, гр. 
Бургас“

20. ОбС 08-00-14997 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Продъл-
жаване дейността и функционирането на „Местна ини-
циативна рибарска група (МИРГ) Бургас – Камено“

21. ОбС 08-00-15018 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Одобря-
ване на проект за изменение на подробен устройствен 
план – план за улична регулация в обхват на регулацион-
ните планове на комплекси „Изгрев“ и „Зорница“, при 
кръстовище на бул. „Никола Петков“ с ул. „Димитър 
Димов“, гр. Бургас и изменение на план за регулация за 
УПИ III-187 „за озеленяване“ в кв.22а, УПИ IV-372 „За 
жилищни нужди“ в кв.22а и УПИ I- 215,312,358 „за 
озеленяване“, кв. 36 по плана на ж.к. „Изгрев“ и УПИ I 
„за озеленяване и благоустрояване“ и УПИ XVII „за 
озеленяване и ТП“, кв.1 по плана на ж.к. „Зорница“, с 
цел образуване на ново кръгово кръстовище – тип „Елип-
са“ и осигуряване на габарит на втора лента за движение 
при бул. „Никола Петков“ – при осови точки с №№ 
о.т.901б-900ж-900е-900з-900в-900а по регулационния 
план на ж.к. „Изгрев“, гр. Бургас

22. ОбС 08-00-14988 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекра-
тяване на съсобственост между Община Бургас и физи-
чески лица в УПИ I-442 в квартал 59 по ПУП – ПРЗ на кв. 
„Сарафово“, гр. Бургас, чрез продажба частта на общи-
ната 

23. ОбС 08-00-14993 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Продаж-
ба на общинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.р. 
„Меден рудник“, блок № 128, вход Е (6), етаж 4, апарта-
мент № 95 – среден, на наемател, настанен по админи-
стративен ред 

24. ОбС 08-00-14994 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Продаж-
ба на общинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.р. 
„Меден рудник“, блок № 114, вход Г (4), етаж 2, апарта-
мент № 67 – среден, на наемател, настанен по админи-
стративен ред 

25. ОбС 08-00-14995 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Продаж-
ба на общинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.р. 
„Меден рудник“, блок № 127, вход В (3), етаж 1, апарта-
мент № 27 – среден, на наемател, настанен по админи-
стративен ред

26. ОбС 08-00-14989 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Учредя-
ване право на строеж на „Електроразпределение ЮГ” 
ЕАД за изграждане на трафопост в недвижим имот – 
частна общинска собственост, представляващ УПИ VIII, 
кв. 180 по плана на зона „Д“, ж.р. „Меден рудник“, гр. 
Бургас, съответен на ПИ с  идентификатор 07079.671.308 
по КККР на гр. Бургас 

27. ОбС 08-00-14987 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Безвъз-
мездно предоставяне в управление на Агенция за соци-
ално подпомагане, за нуждите на Дирекция „Социално 
подпомагане“ – гр. Бургас, на недвижими нежилищни 
имоти – общинска собственост

28. ОбС 08-00-14990 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Отдаване 
под наем, за срок от пет години, на нежилищни обекти 
(временни обекти) – частна общинска собственост, чрез 
провеждане на публичен търг с тайно наддаване 

29. ОбС 08-00-14996 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Учредя-
ване безвъзмездно право на ползване на Народно чита-
лище „Съзнание – 1927 г.“, с. Маринка, върху част от 
общински недвижим имот, представляващ масивна ед-
ноетажна сграда, отразена с идентификатор 47202.501.1036.1 
в КККР на с. Маринка, община Бургас, разположена в 
УПИ IV-501213, кв. 24 по ПУП – ПРЗ на с. Маринка 

30. ОбС 08-00-15001 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Опреде-
ляне предназначението на общински жилища по чл.42, 
ал.2 от Закона за общинската собственост

31. ОбС 08-00-15021 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Опреде-
ляне представител и начин на гласуване на предложени-
те въпроси в дневния ред на насроченото за 16.02.2024 
г. Общо събрание на акционерите на „Индустриален 
логистичен парк – Бургас” АД

32. ОбС 08-00-15015 Докладна записка от Станимир 
Апостолов – зам.-кмет „Финанси, бюджет и икономи-
ка и морско дело“, относно: Приемане на годишен план 
за ползване на дървесина в горските територии – соб-

ственост на Община Бургас за 2024 г. и утвърждаване на  
цени  по предложение за продажба по ценоразпис на 
добита дървесина

33. ОбС 08-00-15016 Докладна записка от Станимир 
Апостолов – зам.-кмет „Финанси, бюджет и икономи-
ка и морско дело“, относно: Определяне размера на 
финансовите средства за социални разходи за транспорт 
на определени групи правоимащи лица

34. ОбС 08-00-15013 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – За кмет на Община Бургас, относно: 1. 
Даване на предварително съгласие на основание чл. 29, 
ал. 1 от ЗОЗЗ за изработване на Подробен устройствен 
план – Парцеларен план (ПУП – ПП) по чл.110, ал.1, т.5 
от ЗУТ, за осигуряване на трасе на проектен водопровод 
ш160 за обслужване на ПИ с идентификатор 07079.3.3830 
по КККР на гр. Бургас (УПИ I-28), бивш ПИ 038028, м. 
Вълчи връх по предходна КВС на з-ще Бургас; 2. Разре-
шение по реда на чл. 124а, ал. 1 от ЗУТ за изработване 
на Подробен устройствен план – Парцеларен план (ПУП 
– ПП) по чл.110, ал.1, т.5 от ЗУТ, за осигуряване на 
трасе на проектен водопровод ш160 за обслужване на 
ПИ с идентификатор 07079.3.3830 по КККР на гр. Бургас 
(УПИ I-28), бивш ПИ 038028, м. Вълчи връх по предход-
на КВС на з-ще Бургас; 3. Одобряване на задание по чл. 
124б, ал. 1 от ЗУТ, във връзка с чл. 125, ал. 1 от ЗУТ за 
изработване на Подробен устройствен план – Парцеларен 
план (ПУП – ПП) по чл.110, ал.1, т.5 от ЗУТ, за осигуря-
ване на трасе на проектен водопровод ш160 за обслуж-
ване на ПИ с идентификатор 07079.3.3830 по КККР на 
гр. Бургас (УПИ I-28), бивш ПИ 038028, м. Вълчи връх по 
предходна КВС на з-ще Бургас

35. ОбС 08-00-14938 Докладна записка от Михаил 
Ненов – зам.-кмет „Образование, здравеопазване, 
социални дейности и младежки политики“ на Община 
Бургас, относно: Удължаване срока за предоставяне на 
помещение на Местната комисия за борба с трафика на 
хора (МКБТХ)

36. ОбС 08-00-14953 Докладна записка от Михаил 
Хаджиянев – председател на Общински съвет – Бургас, 
относно: Избор на представител от Постоянната комисия 
по опазване на околната среда, земеделие и храни към 
Общински съвет – Бургас за член на Комисия по чл. 33а, 
ал. 3 от Наредбата за управление на отпадъците на тери-
торията на Община Бургас 

37. ОбС 08-00-14888 Докладна записка от Михаил 
Хаджиянев – председател на Общински съвет – Бургас 
и Димчо Грудев – зам.-председател на Общински 
съвет – Бургас, относно: Избор на член на Управителен 
съвет и член на Общото събрание на Сдружение с нес-
топанска цел „Югоизточен Дигитален Иновационен Хъб“ 
(DigIhub)

38. ОбС 08-00-14998 Докладна записка от проф. 
д-р Христо Стоянов Бозов – управител на  „Комплек-
сен онкологичен център – Бургас“ ЕООД, относно: 
Закупуване със собствени средства на Система за ох-
лаждане на скалпа Paxman за Отделение по медицинска 
онкология в „КОЦ – Бургас” ЕООД

39. ОбС 08-00-15029 Докладна записка от проф. 
д-р Христо Стоянов Бозов – управител на  „Комплек-
сен онкологичен център – Бургас“ ЕООД, относно: 
Закупуване със собствени средства на активиметър за 
СПЕКТ/КТ за Отделение по нуклеарна медицина в „КОЦ 
– Бургас” ЕООД 

40. ОбС 08-00-15030 Докладна записка от проф. 
д-р Христо Стоянов Бозов – управител на  „Комплек-
сен онкологичен център – Бургас“ ЕООД, относно: 
Закупуване със собствени средства на ехографски апарат 
от висок клас за Отделение по образна диагностика в 
„КОЦ – Бургас” ЕООД 

41. ОбС 08-00-15031 Докладна записка от проф. 
д-р Христо Стоянов Бозов – управител на  „Комплек-
сен онкологичен център – Бургас“ ЕООД, относно: 
Закупуване със собствени средства UPS за двата линей-
ни ускорителя и рентгенова тръба за КРТ за Отделение 
по лъчелечение в „КОЦ – Бургас” ЕООД

42. ОбС 08-00-14920 Докладна записка от Евелина 
Василева Михалева – председател на Постоянната 
комисия по транспорт и безопасност на движението, 
относно: Определяне на минималните цени на таксиме-
тровите услуги за един километър пробег по съответната 
тарифа, валидни за територията на Община Бургас

43. ОбС 08-00-14709 Питане от д-р Георги Драка-
лиев – общински съветник, относно: Ограничен достъп 
до общински имот в землището на с. Димчево, на брега 
на яз. Мандра 

44. ОбС 08-00-14808 Питане от арх. Дилян Георги-
ев, д-р Мартин Кръстев, Христина Хаджиатанасова и 
Красимир Калудов – общински съветници от „ПП-ДБ“, 
относно: Множество сигнали във връзка с осигуряване-
то на осветление на участък ул. „Ангел Димитров“ от № 
84 до № 94

45. ОбС 08-00-14809 Питане от арх. Дилян Георги-
ев, д-р Мартин Кръстев, Христина Хаджиатанасова и 
Красимир Калудов – общински съветници от „ПП-ДБ“, 
относно: Забавяне на отговор по сигнал до Община 
Бургас 

46. ОбС 08-00-14848 Питане от Мадлен Мутафян 
– общински съветник от БСП, относно: Състоянието на 
уличната и тротоарна настилка, намираща се на ул. 
„Шейново“ (в участъка от бул. „Сан Стефано“ до ул. “Цар 
Самуил“)

47. ОбС 08-00-14860 Питане от Николай Желев – 
общински съветник от ПП „Средна европейска класа“, 
относно: Функциониране на Синя зона в гр. Бургас 

48. ОбС 08-00-14875 Питане от Тодор Иванов – 
общински съветник от ПП „Има такъв народ“, относ-

но: Предоставяне на информация за режим на платено 
паркиране – „Служебен абонамент“ и „Карта за паркинг 
автомат за собствени, наети или автомобили на лизинг“ 

49. ОбС 08-00-14912 Питане от общинските съвет-
ници от група „КОД-Български възход“, относно: 
Преместване на ЦАУ „Долно Езерово“  

50. ОбС 08-00-14913 Питане от общинските съвет-
ници от група „КОД-Български възход“, относно: 
Контрол върху безопасността на детски съоръжения

51. ОбС 08-00-14914 Питане от Елена Кокаларова 
– общински съветник от ПП ГЕРБ, относно: Финансови 
средства за изграждане на второстепенни улици в ПИ с 
идентификатор 07079.653.431, 07079.553.432 и 
07079.653.433, находящи се в гр. Бургас, кв. „Меден 
рудник“

52. ОбС 08-00-14933 Питане от д-р Мартин Кръстев 
– общински съветник от „ПП-ДБ“, относно: Управление 
на общинско лечебно заведение – „Дентален център I – 
Бургас“ ЕООД, ЕИК 000053227, с адрес: гр. Бургас, ул. 
„Александровска“ № 120

53. ОбС 08-00-14934 Питане от д-р Мартин Кръстев 
– общински съветник от „ПП-ДБ“, относно: Състояние 
на пътна настилка и актуален статус на ремонтни дейнос-
ти на: 1. Улица, находяща се в ж.к. „Славейков“, в 
участъка от бл.16 до бл.65 по дължината на улицата; 2. 
Публичен паркинг, разположен пред бл.107 вх.3, ж.к. 
„Меден рудник“; 3. Улица „П. Р. Славейков“ в кв. „Рудник“

54. ОбС 08-00-14945 Питане от Мариела Кирова, 
Стоян Грозев, Георги Кузманов, Светослав Тодоров, 
Милен Георгиев и Георги Манев – общинските съвет-
ници от група „КОД-Български възход“, относно: 
Проблем с уличното осветление в кв. „Банево“

55. ОбС 08-00-14960 Питане от Красимир Калудов 
– общински съветник от „ПП-ДБ“, относно: Състояние 
на подлез, разположен на бул. „Захари Стоянов“ в к-с 
„Меден рудник“ и наличие на рискова зона за ПТП

56. ОбС 08-00-14961 Питане от Красимир Калудов – 
общински съветник от „ПП-ДБ“, относно: Възможност 
за ангажиране на експерт-юрист, който да осъществява 
текуща правна помощ в сферата на социалните дейнос-
ти и предоставяните от социалните звена услуги 

57. ОбС 08-00-14962 Питане от Иван Иванов – об-
щински съветник от ПП „Средна европейска класа“, 
относно: Приходите и разходите за дейностите по съби-
ране, извозване, третиране и обезвреждане на отпадъци 
в депа или други съоръжения и поддържане на чистотата 
на територии за обществено ползване

58. ОбС 08-00-14968 Питане от Мариян Иванчев 
Иванов – общински съветник от ПП „Възраждане“, 
относно: Дарение на клиника „Мама и аз“ 

59. ОбС 08-00-14969 Питане от Мариян Иванчев 
Иванов – общински съветник от ПП „Възраждане“, 
относно: Улично осветление в кв. „Сарафово“

60. ОбС 08-00-14979 Питане от Явор Костов – об-
щински съветник от БСП, относно: Затруднено прид-
вижване и паркиране на автомобили в к-с „Братя Мила-
динови“ (в участъка на ул. „Стара Планина“ и ул. 
„Странджа Планина“), във вътрешната част на бл. 117 
– „Народен юмрук“

61. ОбС 08-00-14986 Питане от Костадин Андонов 
– общински съветник от ДБГ, относно: Поставяне на 
фургон на тротоара пред търговски обект

62. ОбС 08-00-15004 Питане от Виктория Върбано-
ва – общински съветник от ПП „Възраждане“, относ-
но: Капацитет и работно време на дневните центрове за 
хора с увреждания и деца със СОП на територията на 
община Бургас

63. ОбС 08-00-15005 Питане от Виктория Върбано-
ва – общински съветник от ПП „Възраждане“, относ-
но: Домашни любимци и условия, осигурени от Община 
Бургас

64. ОбС 08-00-15006 Питане от Мариела Кирова, 
Стоян Грозев, Георги Кузманов, Светослав Тодоров, 
Милен Георгиев и Георги Манев – общинските съвет-
ници от група „КОД-Български възход“, относно: От-
крити спортни съоръжения и училищен двор в у-ща 
„Добри Чинтулов“ и „Йордан Йовков“ 

65. ОбС 08-00-15007 Питане от Александър Госпо-
динов Койчев – общински съветник от ПП „Възражда-
не“, относно: Неспазване на Наредба № РД-02-20-2 от 
26.01.2021 г. за определяне на изискванията за достъп-
ност и универсален дизайн на елементите на достъпната 
среда в урбанизираната територия и на сградите и съо-
ръженията при осъществяване на подмяна на тротоарна 
настилка на територията на община Бургас

66. ОбС 08-00-15008 Питане от Александър Госпо-
динов Койчев – общински съветник от ПП „Възражда-
не“, относно: Несъбрани местни данъци и такси 

67. ОбС 08-00-15009 Питане от Тодор Ангелов – 
общински съветник от ПП „Възраждане“, относно: 
Списък на жилищни сгради одобрени за въвеждане на 
мерки за енергийна ефективност

68. ОбС 08-00-15011 Питане от Мариета Тимнева-
Рохова – общински съветник от ПП МИР, относно: 
Изразеното безпокойство на гражданите в квартал 
„Лозово“ по повод изпълнението на Интегриран воден 
проект за област Бургас по Оперативна програма „Окол-
на среда“ част кв. „Лозово“, град Бургас. (АДБФП №Д-
34-58/17.06.2020 г. ИСУН №BG16M1OP002-1.016-0011 
„ИНТЕГРИРАН ВОДЕН ПРОЕКТ ЗА ОБЛАСТ БУРГАС“, фи-
нансиран по ОП „Околна среда 2014 – 2020 г.“ съфинан-
сирана от Европейския съюз чрез Кохезионния фонд)

69. ОбС 08-00-15012 Питане от Мариета Тимнева-
Рохова – общински съветник от ПП МИР, относно: 
Планираните и реализирани средства и проекти за раз-
витие и модернизация на инфраструктурата за кв. „Дол-
но Езерово“ през предходните 8 години, създаващи ус-
ловия за повишаване стандарта за живеене в него

МИХАИЛ ХАДЖИЯНЕВ

Председател на Общински съвет - Бургас
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ОТ МРЕЖ@ТАНовата Mrs. Planet 
е от Бургас

ДОНА МИТЕВА

След като спечели 
титлата „Мисис Бургас“, 
най-красивата омъжена 
бургазлийка за 2023 г. – 
Татяна Ламбова, пред-
стави страната ни и 
Бургас на престижния 
международен конкурс 
за семейни дами Mrs. Planet, 
който се проведе в Грузия. 
Красивата бургазлийка 
до момента е първата 
българка, печелила тази 
титла. И още едно до-
казателство, че в Бургас 
живеят най-красивите 
жени. 

Тя получи и приза „Най-
добра вечерна рокля“. 
Татяна Ламбова се със-

тезава за престижното 
международно отличие 
сред 20 участнички от 
различни държави.

Топмоделът Ламбова 
спечели преди два месеца 
световния конкурс Fashion 
Crown of the World 2023, 
който се проведе в Ан-
талия, Турция, и донесе 
в България отново за 
първи път световната 
корона.

Татяна Ламбова е на 
25 години, носителка на 
титлата „Мисис Бургас“. 
Тя е 5-кратен шампион 
на страната и вице-
шампион на Южна 
Европа по бални тан-
ци. Омъжена, с едно 
дете.

ДОНА МИТЕВА

Един млад и амбициозен 
човек – Дико Димитров, 
който открито говори и 
популяризира ромската 
култура и служи за пример 
не само за младите роми от 
средецкото село Драчево, но 
и в цялата страна, бе пока-
нен на чай от Симеон Сакско-
бургготски.

Историята започва с 
това, че в навечерието на 
ромската нова година мла-
дият фотограф, който също 
има и собствен канал в Youtube, 
за да популяризира ромската 
култура, бе на гости в сту-
диото на една от национал-
ните телевизии. 

„Оказа се, че Негово вели-
чество е гледал интервюто 
ми по телевизията. И ме 
покани на чаша чай. 

Говорихме много за рели-
гия, за младите хора, за ин-
теграцията на ромите. 
Нищо политическо, никакви 
проекти. Просто светски 
разговор. Но за мен беше 
неповторимо преживяване, 
още съм под емоцията на 
тази среща. Това е единстве-
ната ми среща с монарх. 

Неповторимо преживяване. 
Аз му подарих библия, все 
пак не се ходи с празни ръце 
на гости“, разказа Дико за 
„Черноморски фар“.

Младият фотограф е 
споделил още с царя, че въз-
намерява да направи своя 
изложба в Средец през про-
летта. Сакскобургготски е 
обещал да присъства лично 
на откриването ѝ.

С усмивка Дико сподели, 
че заради срещата му се е 
наложило да смени изцяло 
стайлинга си.

„От абитуриентския бал 
не бях обличал костюм, но 
сега просто нямаше как – 
етикетът изисква да бъда 
на ниво – облякох“, призна 
си Дико.

Дико Димитров Йорданов 
е роден в Драчево, завършил 
е средно образование в Сре-
дец и висше – археология и 
педагогика в Софийския 
университет. Работи и 
живее в столицата, но оби-
ча често да се връща в род-
ното село. Има прекрасен 
контакт с младите роми от 
там и им служи за пример. 
Деликатно ги напътства да 
се образоват.

Дико от Драчево 
на чай при Симеон 
Сакскобургготски 

Незабравима ще остане 
тази среща за младия 

фотограф
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Докато тече в София 
награждаването на други 
две красавици от бургаския 
конкурс „Мисис Черно 
море 2023“ – Десислава 
Тишева – с титлата „Кла-
сик България 2024“, и Нур-
тен Ибрям – „Елит Бъл-
гария 2024“, организаторът 
на бургаския конкурс 
Йордан Бъчваров получи 
обаждането за титлата 
на Татяна Ламбова. „Тази 
нощ гордостта на Бургас 
са три красиви жени, кои-
то достойно представи-
ха нашия град, себе си и 
страната ни и едновре-
менно спечелиха първите 
места в София и Грузия!“, 
написа той.

ЛЮБОПИТНА 
ПОДРОБНОСТ

„
Три красиви 
жени достойно 
представиха 
нашия град, 
себе си и 
страната ни

Йордан Бъчваров, орга-
низатор на конкурса 
„Мисис Черно море“

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Нуртен Ибрям Десислава Тишева

Красивата бургаз-
лийка е първата 

българка, печелила 
тази титла. Осле-
пителната вечер-

на рокля, с която 
е облечена Татяна 

Ламбова, е дело 
на талантливия 

български дизайнер 
Стоян Радичев

ФОТО: ФБ

Факт. Уникални жени 
разнасят славата 
на града ни „С рози Ви 

молим за 
ваканция“, 

написаха 
ученици 

на кмета 
Димитър 
Николов в 

социалните 
мрежи
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